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Milí čtenáři,
letošním jarním číslem zpravodaje prostu-
puje téma, které bychom mohli stručně
označit slovem historie. Každodenně jsme
svědky malých i velkých událostí, jež
se stanou její součástí.
Může to být historie rodiny, obce, regionu,
země i celého světa. I v tomto roce jsme
už prožívali události, které nějakým způsobem
ovlivnily nebo doposud ovlivňují naše životy.
A tak jsme s napětím sledovali prezidentské
volby, připomenuli si 70. výročí založení Zá-
kladní umělecké školy Pavla Josefa Vej-
vanovského v Hlučíně. Někteří z nás v rodině
či okolí zaznamenali příchod nového života
či nás někdo blízký navždy opustil.

Mezi významné historické události určitě patří
připomenutí stého výročí připojení obce Píšť
k Československé republice. Nechci tady po-
drobně rozebírat průběh či význam této udá-
losti. O to se lépe postará historik Jirka Nemi-
nář ve svém článku.
Širší kontext významu připojení Píště k ČSR ob-
jasnili i účastníci konference, která se konala
19. března 2023 v prostorách našeho infor-
mačního a kulturního centra. Já chci zmínit
rozměr naší společné identity, který tato vý-
znamná událost potvrzuje.
Žijeme v kraji, jenž byl v minulosti těžce zkou-
šen historickými událostmi. Není v Evropě
mnoho podobných regionů, kde se tak často
měnila příslušnost k různým státům. A tak
se v povaze obyvatel Hlučínska, a tedy i naší
obce, otiskly prvky slovanské pohostinnosti
i německého smyslu pro pořádek a řád. To vše

je umocněno
hrdou přísluš-
ností k regionu,
obci. K místu,
kde žijeme.
Pojďme vyjádřit
náš vztah k vel-
kým i malým
dějinám obce
úctou k odkazu
předků a zá-
roveň přístupem k současnému dění. Patří
zde třeba péče o přírodu, pěstování korekt-
ních mezilidských vztahů, úcta k našemu
i obecnímu majetku a mnoho dalších
drobností, jež budou činit naši obec krásným
místem pro život.

Hezké jaro Vám za celou redakční
radu přeje Jarmila Polomská

slovo úvodem
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ROZPOČET OBCE PÍŠŤ NA ROK 2023
SCHVÁLILI ZASTUPITELÉ NA 3. ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA OBCE PÍŠŤ DNE 22. ÚNORA
JAKO VYROVNANÝ S PŘÍJMY A VÝDAJI
VE VÝŠI 83 MILIONŮ 677 TISÍC 596 KORUN.

V příjmech obce jsou, mimo předpokládané da-
ňové výnosy, započítány také přidělené dotace
za zhruba 6 milionů korun. Jedná se o dotace
z Ministerstva průmyslu a obchodu, Ministerstva
životního prostředí, Státního fondu životního
prostředí a Moravskoslezského kraje.
V příjmech byl k datu 1. 1. 2023 rovněž započítán
zůstatek z minulého roku ve výši 21 milionů ko-
run, ale z něj jsme hned na začátku nového roku
splatili cca 12 milionů korun, tedy celý úvěr
na předfinancování v loňském roce dokončené
akce Retenční nádrž Píšť.

Finanční prostředky zastupitelé ve výdaj-
ích rozdělili především na tyto realizace:
� Rekonstrukce budovy č.p. 190: zahájení

stavby (nové prostory pro ordinace lékařů
a zázemí čety provozně technických činností
Obce Píšť) - v letošním roce vyčleněno 5 mi-
lionů korun.

� Fotovoltaická výrobna elektřiny pro Čis-
tírnu odpadních vod: realizace a zprovoz-
nění díla - vyčleněno 3,3 milionů korun.

� Rekonstrukce stávajících kotelen v DPS
a MŠ: výměna starých atmosférických kotlů
za nové kondenzační kotle, včetně
modernizace měření a regulace - celkem vy-
členěno na obě kotelny 2,3 milionů korun.

� Bytové hospodářství: energetické úspory
a zateplení bytového domu Lomená 446 - vy-
členěno 1,7 milionů korun.

� Bytové hospodářství: odstranění bariér

Rozpočet a investice obce 2023
v DPS I instalací pojízdné schodišťové sedač-
ky - vyčleněno 400 tisíc korun.

� Odvádění a čištění odpadních vod:
provoz kanalizace a ČOV, podání žádosti
o dotaci na II. etapu odkanalizování, schválení
nového kanalizačního a provozního řádu, rea-
lizace prodloužení oddílné kanalizace
pro novostavby v ulicích Strmá - Zahradní
a Polní, prostředky obnovy kanalizace -
celkem vyčleněno 4,4 milionu korun.

� Obecní vodovod: provoz a údržba vodovo-
du, realizace prodloužení vodovodu
pro novostavby v ulicích Strmá - Zahradní

a Polní, zpracování projektu na fotovoltaiku
pro čerpací stanici Kaménka, prostředky
obnovy vodovodu včetně již vytvořené rezervy
- celkem vyčleněno 4,5 milionů korun.

� Základní a mateřská škola: rekonstrukce
budovy školy (sociální zařízení, rozvody pitné
a teplé užitkové vody), podání žádosti o dota-
ci na celkové energetické úspory školy (rea-
lizace pouze s dotací NPŽP) - celkem vyčleně-
no 1,5 milionu korun.

� Silnice: zpracování projektu a realizace re-
konstrukce povrchů v ulicích Luční / Polní
a běžné opravy místních komunikací -
celkem vyčleněno 1,6 milionů korun.

� Chodníky: pokračování v rekonstrukci
chodníků v ulicích Opavská a Ratibořská, po-
dání žádosti na chodník Ratibořská II. etapa
ve směru na Polsko a běžná údržba - celkem
vyčleněno 1,4 milionů korun.

� Komunální služby: pořízení nákladního
elektromobilu jako užitkového vozidla
pro četu provozně technických činností - vy-
členěno 1,9 milionů korun.

� Sběrnémísto: pořízení nových sběrných ná-
dob a kontejnerů pro sběr a třídění velkoob-
jemových a nebezpečných odpadů v Průmys-
lové zóně Jih - vyčleněno 1,3 milionů korun.

� Veřejné osvětlení: rozšíření veřejného
osvětlení v ulici Polní, rekonstrukce volného
vedení, údržba a provoz - celkem vyčleněno
500 tisíc korun.

� Vodní toky: revitalizace Píšťského potoka,
opravy a zpevnění břehů od retenční nádrže
po most v ulici Kolkova - vyčleněno 500 tisíc
korun.

� Místní hřbitov: pokračování v realizaci rozší-
ření místního hřbitova (v letošním roce
plánujeme otevření první poloviny nové části
hřbitova) - vyčleněno 300 tisíc korun.

V rozpočtu na letošní rok máme také finanční re-
zervu na případné realizace dotačně pod-
pořených projektů nebo na další v současné době
neočekávané výdaje ve výši 5,4 milionů korun.
Celý schválený Rozpočet obce Píšť na rok 2023
je zveřejněn na úřední desce s dálkovým přístu-
pem přes webové stránky obce na adrese
www.pist.cz v záložce obecní úřad - rozpočet
obce. Daniel Fichna, starosta
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OBEC PÍŠŤ ZÍSKALA NA PROJEKT „REKON-
STRUKCE OBJEKTU PEKAŘSKÁ 190/1, PÍŠŤ“
Z MINISTERSTVA PRŮMYSLU A OBCHODU
ČESKÉ REPUBLIKY, V RÁMCI NÁRODNÍHO
PLÁNU OBNOVY, DOTACI K PROVEDENÍ
ÚPRAV BUDOVY Č.P. 190 PRO ZŘÍZENÍ
ORDINACE LÉKAŘŮ, VČETNĚ DALŠÍCH
SOUVISEJÍCÍCH PROSTOR, A PRO PROVOZNÍ
POTŘEBY - ZÁZEMÍ OBCE.

Ministerstvo průmyslu a obchodu České
republiky, Odbor brownfields a rozvoje
inovačního podnikání, na základě žádosti Obce
Píšť ze dne 22. 8. 2022 v rámci Výzvy programu
Regenerace brownfieldů pro podnikatelské vy-
užití vydalo Rozhodnutí o poskytnutí dotace
pro projekt: „Rekonstrukce objektu Pekařská
190/1, Píšť“. Výše dotace (maximálně) činí
16.451.500 Kč, tj. podíl dotace na celkových
způsobilých výdajích maximálně 90 %. Vlastní
zdroje příjemce, tedy Obce Píšť, činí mi-
nimálně 1.827.945 Kč z celkových uznatel-
ných nákladů, které jsou ve výši 18.279.445 Kč.
Prostředky dotace musí být použity alespoň
z 90 % na výdaje spojené s energetickou úspo-
rou budovy a maximálně 10 % prostředků dota-

Dotace na projekt Pekařská 190

ce může být použito na ostatní výdaje projektu.
Podmínkou pro čerpání dotačních prostředků
je mimo jiné zahájení realizace (předání sta-
veniště zhotoviteli) do 30. 6. 2023 a ukončení
realizace do 30. 9. 2025.
Obec má k projektu vydáno stavební povolení
a rovněž má od projekční kanceláře PPS Kania,
s.r.o., Ostrava zpracovánu projektovou doku-
mentaci v nejvyšším stupni, tedy pro provedení
stavby.
Rekonstrukcí celého objektu dojde k vybu-
dování nových prostor zdravotního střediska
a zázemí pro provoz obecní pracovní čety.
Ve stávající budově č.p. 190 nově vznikne
v 1. nadpodlaží ordinace zubaře a ve druhém
bude zřízena ordinace praktického lékaře.
Zdravotní středisko bude řešeno bezbariérově,
tedy v rámci schodiště bude vybudován průcho-
zí výtah. Dále dojde
k úpravám dnešní-
ho zázemí obecní
pracovní čety, kde

budou nově zřízeny oddělené pánské a dámské
šatny s hygienickým zařízením, kotelnou, prá-
delnou a denní místností s kanceláří.
Rovněž dojde ke stavebním úpravám prostor
dílny, skladů a garáží sloužících k opravám
a parkování obecní komunální techniky.
Objekt bude celoplošně zateplen a vytápěn
tepelným čerpadlem vzduch / voda, které bude
ohřívat i teplou vodu. Část objektu bude mít
vzduchotechniku s rekuperací tepla ominimální
suché účinnosti zpětného získávání tepla 85 %.
Nyní připravujeme vyhlášení veřejných zakázek,
respektive výběrových řízení na zhotovitele
stavebních prací, na výkon technického dozoru
investora a koordinátora BOZP, abychom mohli
splnit podmínku poskytovatele dotace pro pře-
dání staveniště zhotoviteli nejpozději do 30.
června letošního roku. Daniel Fichna, starosta

V LETOŠNÍM KVĚTNU UPLYNOU DVA ROKY
OD PŘIPOJENÍ PRVNÍ NEMOVITOSTI
NA NAŠI NOVOU TLAKOVOU KANALIZACI.
ZA TUTO DOBU FUNGOVÁNÍ JSME V JEJÍM
PROVOZU ZAZNAMENALI MINIMUM ZÁVAD
ČI PŘESTUPKŮ ZPŮSOBENÝCH UŽIVATELEM,
NICMÉNĚ PŘI BOUŘKÁCH ČI VÝPADCÍCH
ELEKTŘINY SE ČASTO OBJEVUJE STÁLE
STEJNÝ PROBLÉM.

Majitelé zapomněli na informace, které jim
byly předány po zapojení jejich nemovitosti,
proto je chceme všem připomenout.

NEJČASTEJŠÍ PORUCHY
A JEJICH ODSTRANĚNÍ

1) Svítí jedna nebo obě červené kontrol-
ky: znamená to, že vypadl motorový
chránič. Příčinou je chybějící fáze v době
sepnutí čerpadla, namotaný cizí předmět

KANALIZACE: PROBLÉMYA JEJICH ŘEŠENÍ
v drtIcím ústrojí nebo vřetenu čerpadla.
Odstranění: otevřít skříňku ovládací auto-
matiky, otočit motorový chránič nahoru
ve směru hodinových ručiček, až zacvakne
na pozici 1. Pokud zůstala svítit pravá kont-
rolka (záleží na stavu naplnění, pokud je jímka
plná i s přívodnímpotrubím splašků,může vy-
čerpání trvat i 15 minut, pak kontrolka zhas-
ne). Pokud motorový chránič cca do 10
sekund opětovně vyskočí, je třeba volat pově-
řené obecní pracovníky k odbornému servisu.

2) Vše funguje, ale prosvítá červená kon-
trolka nebo je slyšet časté cvakání
v ovládací automatice: na snímacích
elektrodách se nashromáždil tuk nebo vla-
sy, které do jímky nepatří.
Odstranění: opláchnout snímací elektrody
silným proudem vody, eventuálně setřít
dřevěnou tyčí tuk, který se na nich nashro-
máždil. Stanislav Bartusek, místostarosta
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Konaná ve dnech: 13. 1. - 14. 1. 2023 a 27. 1. - 28. 1. 2023 Kraj:Moravskoslezský kraj Okres: Opava Obec: Píšť

VOLBA PREZIDENTA REPUBLIKY
Volba prezidenta republiky konaná  

ve dnech 13.01. -  14.01.2023 a 27.01. - 28.01.2023 
Kraj: Moravskoslezský kraj     Okres: Opava     Obec: Píšť 

 

- 
Okrsky 

Voliči 
v seznamu 

Vydané 
obálky 

Volební 
účast v 

% 

Odevzdané 
obálky 

Platné 
hlasy 

% platných 
hlasů 

počet zprac. v % 

1. kolo 2 2 100,00 1 735 1 224 70,55 1 224 1 215 99,26 

2. kolo 2 2 100,00 1 731 1 238 71,52 1 238 1 233 99,60 

Kandidát 
Navrhující 

strana 
Politická 

příslušnost 

1. kolo 2. kolo 

číslo příjmení, jméno, tituly hlasy % hlasy % 

1 Fischer Pavel Senátoři BEZPP 57 4,69 X X 

2 Bašta Jaroslav Poslanci SPD 44 3,62 X X 

+4 Pavel Petr Ing. M.A. Občan BEZPP 272 22,38 530 42,98 

5 Zima Tomáš prof. MUDr. DrSc. Senátoři BEZPP 4 0,32 X X 

6 Nerudová Danuše prof. Ing. Ph.D. Občan BEZPP 160 13,16 X X 

+7 Babiš Andrej Ing. Poslanci ANO 619 50,94 703 57,01 

8 Diviš Karel PhDr. Občan BEZPP 18 1,48 X X 

9 Hilšer Marek MUDr. Bc. Ph.D. Senátoři MHS 41 3,37 X X 

     zdroj: www.volby.cz 

JAK VŠICHNI VÍME, NEVHODNÉ PARKOVÁNÍ
V NAŠÍ OBCI JE STÁLE DOKOLA OPRAŠOVANÝ
„ZAKOPANÝ PES“. S PŘIBÝVAJÍCÍM POČTEM
AUTOMOBILŮ A ČÍM DÁL VĚTŠÍ POHODLNOSTÍ
JEJICH MAJITELŮ ZAČÍNAJÍ BÝT URČITÁ MÍSTA
V PÍŠTI PRŮJEZDNÁ JEN S NEJVĚTŠÍ
OPATRNOSTÍ.

Řidič projíždějící obcí musí i několikrát zastavit,
počkat na minutí protijedoucího vozidla a v kři-
žovatkách místo sledování provozu hlídat, aby
do nějakého nevhodně odstaveného auta ne-
vrazil. V zimním období, kdy nám bylo dopřáno
sněhové nadílky, byly tyto nepříjemnosti -
včetně zimní údržby - o to větší.
Nejedná se jen o silnice státní, ale z velké části
i o komunikacemístní, včetně chodníků. Někteří
si tyto plochy určené pro všechny občany při-
vlastňují jako osobní parkoviště a na Obci zů-
stávají pouze opravy, údržba a časté diskuze
s nespokojenými občany, kterým toto sobecké
a nezodpovědné chování překáží ve svobodném
užívání veřejných ploch.
Obec, která vynakládá finanční prostředky
na rozvoj, zvelebování a údržbu, nemá právní

S parkováním trpělivost přetekla

nárok na řešení těchto problémů. Bude tak nu-
cena z veřejných, tedy našich prostředků vy-
jmout nemalou částku a použít ji na náklady
spojené s úhradou výkonu městské nebo státní
policie.
Další finance ponesou na svých bedrech přímo
přistižení, nevhodně parkující majitelé vozidel,
a to v podobě postihů a pokut. Tyto se však
do obecní pokladny nevrací, zůstávají
v pokladně vykonávajícího orgánu.
Nesprávné parkování se dá krátkodobě tolerovat
v rámci dovozu paliva, stavebních materiálů,

stavebních prací na nemovitostech a pozem-
cích a podobně. Totéž platí v případě jedno-
rázových rodinných oslav, obecních slavností,
svateb, pohřbů a jiných aktivit spojených s krát-
kodobým větším počtem návštěvníků naší obce.
Zkusme se zamyslet a zvážit, zda je tento nepo-
pulární krok, který mnoho občanů vzhledem
k nelepšící se situaci s parkováním v obci poža-
duje, nezbytný. V konečné fázi na to doplatíme
my všichni, ale třeba i naše nedělní návštěvy,
které budou „odměňovány“ stejně.

Stanislav Bartusek, místostarosta
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MEZINÁRODNÍ
PARTNERSTVÍ
NA SPOLEČNÉM JEDNÁNÍ STAROSTŮ
PARTNERSKÝCH OBCÍ BYL V POLSKÝCH
CHALUPKÁCH SESTAVEN KALENDÁŘ
KULTURNÍCH, SPOLEČENSKÝCH
A SPORTOVNÍCH AKCÍ NA ROK 2023.

V lednu se v prostorách restaurace Zámku
Chalupki konalo každoroční pravidelné setkání
zástupců partnerských obcí Hať, Šilheřovice, Píšť
a polské gminy Krzyzanowice ke zhodnocení
vzájemné spolupráce. Ta byla oficiálně zahájena
v roce 1998, takže letos slavíme 25. výročí
od uzavření partnerské Smlouvy o spolupráci
se sousedními příhraničními obcemi.
V rámci jednání byly nejprve vyhodnoceny akce
za uplynulý rok. Poté byl projednán a sestaven
přehled kulturních, společenských a spor-
tovních akcí, který byl po vzájemné dohodě
představitelů partnerských obcí schválen jako
mezinárodní kalendář česko - polské spoluprá-
ce mezi obcemi Hať, Šilheřovice, Píšť a gminou
Krzyzanowice.
Kalendář rovněž předkládáme našim spoluob-
čanům pro informování, jaké akce jste letos
mohli nebo ještě můžete v partnerských obcích
navštívit.
Těšíme se na další vzájemnou spolupráci našich
příhraničních obcí a na osobní setkání při na-
plánovaných kulturních, společenských a spor-
tovních událostech. Daniel Fichna, starosta

Letos si připomínáme výročí 25 let od podpisu první partnerské smlouvy
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Kalendář kulturních, společenských a sportovních akcí
partnerských obcí v rámci česko-polské spolupráce 2023

Obec Píšť Obec Šilheřovice Obec HaťGmina Krzyżanowice

číslo název akce termín organizátor

1. 100 let od připojení obcí Píšť a Hať k Československu - odborná konference v Píšti 19.3.2023 Obec Píšť

2. Velikonoční výstava 26.3.2023 Obec Píšť

3. Kiermasz Wielkanocny 2.4.2023 Gmina Krzyżanowice

4. Wielkanocna Procesja Konna w Bieńkowicach 10.4.2023 Gmina Krzyżanowice

5. Międzynarodowy Turniej Gmin Partnerskich w Kręgle 28.4.2023 Gmina Krzyżanowice

6. Jarmark na granicy 13.-14.5.2023 Gmina Krzyżanowice

7. Velká noční hasičská soutěž v rámci NHHL 19.5.2023 Obec Píšť

8. Mezinárodní setkání ke 100. výročí připojení obcí Hať a Píšť k Československu dne 16.3.1923 20.5.2023 Obec Hať

9. Koncert Poświęcony Pamięci Franciszka Liszta i Ludwika van Beethovena 27.5.2023 Gmina Krzyżanowice

10. Pivní slavnosti 27.5.2023 Obec Píšť

11. Mezinárodní sportovní olympiáda škol 30.5.2023 Obec Hať

12. Pivní slavnosti 17.6.2023 Obec Šilheřovice

13. Turnaj žáků v kopané „O putovní pohár starosty obce“ 17.6.2023 Obec Hať

14. Międzynarodowy Zlot Pojazdów Zabytkowych 17.6.2023 Gmina Krzyżanowice

15. Soutěž mladých hasičů 17.6.2023 Obec Hať

16. Den obce 24.6.2023 Obec Hať

17.
Festiwal Górnej Odry: Otwieranie granicznych meandrów Odry - spływ kajakowy - Festiwal
Orkiestr Dętych

24.6.2023 Gmina Krzyżanowice

18.
Międzynarodowy Turniej Oldbojów w piłce nożnej o Puchar Wójta Gminy Krzyżanowice w LKS
w Chałupkach

1.7.2023
Gmina Krzyżanowice

LKS Chałupki

19. XIV. Międzynarodowe i XVII. Powiatowe Zawody Sikawek Konnych w Bieńkowicach 2.7.2023 Gmina Krzyżanowice

20. Odpust Píšť (bohoslužby, koncert, kolotoče, ohňostroj, karnevaly a veselice) 4.-7.8.2023 Obec Píšť

21. Tradiční odpustový ohňostroj (22:00) 5.8.2023 Obec Píšť

22. Odpustový koncert duchovní hudby v kostele sv. Vavřince (15:00) 6.8.2023 Obec Píšť

23. Tradiční turnaj v minigolfu Srpen 2023 Obec Píšť

24. Haťské dožínky 27.8.2023 Obec Hať

25. Dożynki Gminy Krzyżanowice w sołectwie Krzyżanowice 27.-28.8.2023 Gmina Krzyżanowice

26. Výročí 120 let vzniku SDH 2.9.2023 Obec Šilheřovice

27. Chovatelská výstava 2.-3.9.2023 Obec Píšť

28. Koncert Hradní stráže 2.-3.9.2023 Obec Šilheřovice

29. Strassenfest 9.9.2023 Obec Šilheřovice

30. Kulíškova desítka - charitativní běh pro podporu předčasně narozených dětí v obci Hať (9:30) 16.9.2023 Obec Hať

31. Zahrádkářská podzimní výstava ovoce a zeleniny 16.-17.9.2023 Obec Píšť

32. Jarmark na granicy 17.9.2023 Gmina Krzyżanowice

33. Haťský krmáš s chovatelskou a zahrádkářskou výstavou 23.-24.9.2023 Obec Hať

34. Adventní výstava 26.11.2023 Obec Píšť

35. Kiermasz Bożonarodzeniowy 3.12.2023 Gmina Krzyżanowice

36. Vánoční ladění Prosinec 2023 Obec Hať
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V KALENDÁŘI STÁLO DATUM 16. BŘEZNA 1923.
PRO VĚTŠINU LIDÍ ZAČAL BĚŽNÝ PRACOVNÍ
DEN. HOSPODYNĚ JIŽ MĚLY DÁVNO
POKLIZENO, KDYŽ KRÁTCE PO PŮL DEVÁTÉ
MOHLY NA ULICI SPATŘIT MUŽE V UNIFOR-
MÁCH. VÍCE NEŽ PADESÁTKA PŘÍSLUŠNÍKŮ
ČETNICTVA A FINANČNÍ STRÁŽE PRÁVĚ
VSTOUPILA DO VESNICE. DOPROVÁZELI JE
ÚŘEDNÍCI, KTEŘÍ MĚLI OZNÁMIT PŘIPOJENÍ
OBCE K ČESKOSLOVENSKÉ REPUBLICE
A PŘEVZÍT MÍSTNÍ INSTITUCE.

Z okolních návrší celou akci zajišťovala rota vojá-
ků opavského pěšího pluku posílená o četu
těžkých kulometů a horského dělostřelectva.
To pro případ, kdyby došlo k ozbrojenému od-
poru. Naštěstí nic takového nenastalo. Na připo-
jení reagovaly maximálně překvapené, vy-
strašené, apatické nebo rozzlobené obličeje
místních obyvatel.
Státní úředník, který vypracoval hlášení o ob-
sazení, glosoval první okamžiky následujícími
slovy: „Během pochodu bylo pozorovati, že
obyvatelstvo chovalo se z počátku nedůvěřivě
a reservovaně, leč sem a tam bylo slyšeti projevy
sympatie jako Vítáme Vás srdečně… apod. Oso-
by zdravící byly věkem starší, mládež však škole
odrostlá a zpracovaná německými agitátory,
chovala se pasivně a i ušklíbavě.“
Starosta Josef Horák svolal obyvatele, kterých
se sešly asi dvě stovky. Zástupce okresní poli-

PŘIPOJENÍ PÍŠTĚ
K ČESKOSLOVENSKU

tické správy František Kubánek pak přečetl
proklamaci. Podle zpráv německých svědků
měla být slavnostní řeč ve chvíli, kdy se hovořilo
o školství, údajně přerušena německým výkři-
kem, že lidé jsou s dosavadní výukou naprosto
spokojeni a českou nepotřebují.
Po přečtení proklamací se úředníci vydali
do školy, kde zrušili vyučování, protože potře-
bovali zajistit třídní knihy a školní pomůcky.
Ve školní budově se následně sešlo zastupitel-
stvo, aby si vyslechlo nařízení o svém rozpuštění.
Dosavadní starosta Josef Horák ale zůstal
ve funkci coby vládní komisař.
Následovalo převzetí úřadů, vylepení vyhlášek
a vyvěšení státní vlajky. Došlo ke zřízení
provizorní četnické stanice, jež okamžitě zaháji-
la hlídkovou službu na nových hranicích, a také
zde vznikla celní expozitura.
Je zajímavé, že v Píšti zůstal pruský četník a pět

celníků, kteří od svých nařízených nedostali
žádné instrukce. Bylo jim proto zakázáno pohy-
bovat se po obci v německých uniformách.
Ještě před polednem dorazil do Píště i Hati sám
zemský prezident Josef Šrámek, aby osobně
zkontroloval průběh akce. Odpoledne dostaly
vojenské asistenční oddíly rozkaz opustit svá
stanoviště v kopcích nad obcí a odtáhly do Bo-
huslavic.

Důvody opožděného připojení
Snad každý občan Píště se někdy zabýval otáz-
kou, proč byla obec připojena až v roce 1923.
Může za to nešetrný kolonialistický způsob vyty-
čení zdejší nové státní hranice. Ta měla být pod-
le Versailleské mírové smlouvy vytvořena na zá-
kladě jednoduché čáry, která spojovala města
Ketř a Bohumín.
Když v únoru 1920 Československo připojilo
ke svému území Hlučínsko, nesmělo obsadit
vesnice, které proslulá linie protínala. Provizorní
hranice tedy vedla od Závady po jižním katastru
Píště směrem na Dařanec. Definitivní hranici
měla totiž vytvořit ažmezinárodní rozhraničova-
cí komise, která se posléze rozhodla, že Česko-
slovensko má získat také Píšť, Hať a Ovsiště
s Novou vsí (dnes Nowa Wioska). Z tohoto důvo-
du začaly být na severní straně katastru po-
stupně osazovány hraniční mezníky.
Obyvatelům se to nelíbilo. Nechtěli se smířit
s představou, že budou odtrženi od Německa,

Pokud se chcete o připojení dozvědět
více, doporučujeme následující
literaturu:
Jiří Neminář: Přisouzeni Československu,
in Slezský sborník 1/2023, v tisku
Jiří Neminář: Hranice podle pravítka,
in Dějiny a současnost 4/2023,
vyjde koncem dubna
Jiří Neminář: Hlučínsko 1920-2020,
Hlučín 2020

Nastoupená jednotka četnictva a finanční stráže po přečtení proklamace. Mezi muži uprostřed stojí také starosta Josef Horák. (soukromá sbírka)
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kde nacházeli pracovní příležitosti, kam pro-
dávali své vypěstované produkty a kde se zkrát-
ka cítili doma. Snažili se proto rozhraničovací
práce všemožně narušovat.
Napadali v terénu pracující topografy a nově vy-
tyčené hraniční kameny různými způsoby po-
škozovali, nebo je dokonce vyhazovali do povět-
ří. V obcích byla pořádána protestní
shromáždění, psaly se petice.
Ne všichni ovšem zastávali proněmecké postoje.
Oficiální protest zaslaný z Píště totiž obsahuje
také informace o pročeském naladění někte-
rých obyvatel. Signatáři se v něm striktně vy-
mezují vůči bezvýznamné menšině, která vy-
naložila snahy připojit tuto obec k Hlučínsku.
Kdyby se ovšem jednalo o bezvýznamnou
menšinu, pak by pisatelé protestu neměli po-
třebu se vůči ní vymezovat.
V červnu 1920 vyslali obyvatelé deputaci
až do Opolí, kde sídlila hornoslezská vláda
v čele s francouzským generálem Henri Le Ron-
dem. Zde se snažili důležité politiky přesvědčit,
že obec má zůstat v plebiscitním pásmu, aby
obyvatelé mohli hlasovat, zda chtějí být připo-
jeni k Německu nebo Polsku.
Tento protest evidentně zapůsobil, protože
o několik dní později rozhodl nejvyšší meziná-
rodní orgán, Rada velvyslanců, že otázka obcí
Hať, Píšť a Ovsiště bude řešena až po provedení
plebiscitu. Vesnice se tím ocitly v pozoruhodné
situaci.
Rozhraničovací komise je formálně přičlenila
k Československu, což stvrdila vymezníkováním
nové hranice - správu zde však i nadále vyko-
návali němečtí úředníci, byť pod hlavičkou
Mezispojenecké vládní a plebiscitní komise pro
Horní Slezsko. Zároveň ale nebylo umožněno
konat v Píšti plebiscit. Obyvatelé tedy na další
dva roky zůstali v nejistotě.
Hornoslezský plebiscit se uskutečnil na jaře 1921.
Ale po celý následující rok probíhala jednání, jak
území Horního Slezska rozdělit mezi Německo
a Polsko. Celkem brzy ovšem bylo zřejmé, že
severním sousedem Hlučínska se nestane pol-
ský stát, jak očekávala československá repre-
zentace, ale Německo. Z tohoto důvodu začala
jednání o přináležitosti sporných obcí prakticky
nanovo. Německá vláda totiž podala protest, že
se předchozích jednání nezúčastnila, a prohlási-
la je za neplatná.
Na sklonku října 1922 se proto v Ostravě sešla
mezinárodní rozhraničovací komise. Většina do-
savadních komisařů zůstala ve svých funkcích,
polského zástupce ovšem vystřídal německý.
Jednání se brzy dostalo do patové situace, pro-
tože obě strany si na vesnice činily neoddisku-
tovatelné nároky.
Německý komisař navrhoval uspořádat v obcích
dotazníkové šetření, které by ukázalo, že
si obyvatelé připojení nepřejí. Za těchto
okolností by hlasování o osudu vesnic nedo-
padlo ve prospěch Československa. A tak fran-
couzský předseda komise navrhl, že se komise
nejprve bude zabývat otázkou Hati a Ovsišť. Do-

poručoval uspokojit obě strany tím, že Hať při-
soudí Československu a Ovsiště Německu. Tak
se nakonec i stalo.
Otázka Píště padla na přetřes až 14. března 1923
po odvolání japonského komisaře, který nebyl
československému požadavku nakloněn. Diplo-
matům se podařilo mezi komisaři získat většinu
hlasů, a tak i Píšť byla přidělena Československu.
Rozhodnutí o připojení dorazilo do Píště oprav-
du na poslední chvíli. Večer 15. března vesnici
opustila německá domobrana a lidé začali s na-
pětím očekávat okamžiky následujícího dne.

Po obsazení
Druhý den po připojení Píště nastaly domovní
prohlídky, jež měly odhalit nelegální držení
zbraní a zboží podléhající státnímu monopolu.
Na obce byla uvalena takzvaná celní výluka, pro-
tože se předpokládalo, žemístní obchodníci na-
hromadili zásoby, aby je pak mohli výhodně

a bez proclení prodat. Ukázalo se, že k ničemu
takovému nedošlo. Ke zrušení výluky bylo při-
stoupeno až 26. března 1923, což znamená, že
do té doby probíhaly na všech výjezdech
z vesnice, ať přes hranici nebo do vnitrozemí,
celní kontroly.
Stát také musel vybudovat novou infrastrukturu.
Silnice, mosty a propustky byly v havarijním
stavu. Především ale vzrostl význam komunika-
cí, které v předchozím období hrály podružnou
roli. Neexistovalo kvalitní silniční napojení
na Hlučín, které bylo v následujících letech
nutné teprve vybudovat. Nemalé investice vyža-
dovala také školní budova a vnitřní inventář.
Půl roku po obsazení proběhly v Píšti komunální
volby. Německé partaje v nich zvítězily jen ne-
patrnou většinou nad českými. Úředníkům
se zdál takový výsledek nežádoucí, a tak byl
anulován. Nově vyhlášené volby ovšem dopadly
pro československé strany mnohem hůře.
Farnost v Píšti také přišla o své filiálky v Boleslavi
a Ovsištích, kde nová situace podnítila vznik
samostatných farností.
Rozdělení území ovšem výrazně zkomplikovalo
život všem zdejším obyvatelům, protože
církevní i civilní matriky se vedly v Píšti. Pokud
si obyvatelé Ovsišť a Boleslavi chtěli nechat vy-
hotovit opis rodného nebo oddacího listu, mu-
seli se obrátit na československé úřady.
Podle vyprávění pamětníků hrál důležitou roli
při rozhodování o přináležitosti Píště český ná-
pis na podstavci sochy sv. Jana Nepomuckého.
Protože řeč byla považována za symptom ná-
rodnosti, měl nápis dosvědčovat oprávněnost
československých nároků. Když se později
dostali ve vesnici kmoci nacisté, nechali barokní
nápis z podstavce odtesat, aby navždy vymazali
z paměti jeho „zahanbující“ roli.
Svým činem ale paradoxně jen potvrdili, že roz-
hraničovací komise k českým nápisům na po-
mnících opravdu přihlížela. Jiří Neminář

Oficiální mapa znázorňující situaci tří sporných obcí (archiv Ministerstva zahraničních věcí)



ZPRAVODAJ

10

infoservis

V KULTURNÍM CENTRU OBCE PÍŠŤ SE V NEDĚ-
LI 19. BŘEZNA KONALA VÝJIMEČNÁ KULTURNÍ
AKCE, KTEROU USPOŘÁDALO MUZEUM HLU-
ČÍNSKA - KONFERENCE KE 100 LETŮM OD PŘI-
POJENÍ OBCÍ HAŤ A PÍŠŤ K ČESKOSLOVENSKU.
CÍLEM TÉTO AKCE BYLO PŘIPOMENOUT SI
TENTO MILNÍK V HISTORII OBOU OBCÍ.

Součástí byl také hudební program, který
se uskutečnil v místním kostele. Zde vystoupila
skupina Silesian Brass Quintet, která okouzlila
posluchače svými melodiemi. Koncert navodil
výjimečnou atmosféru a zcela jistě pohladil
po duši nejednoho z nás.
Po hudební vložce se návštěvníci akce přesunuli
do kulturního centra, kde proběhlo otevření vý-
stavy místního malíře Gerharda Zuga. Ten
na svých obrazech zachytil všechny obce
na Hlučínsku. Výstavu nám pomohli zahájit Her-
bert Pavera, předseda Sdružení obcí Hlučínska
a zároveň také senátor Parlamentu ČR,
a Grzegorz Utracki, wojt Gminy Krzyzanowice.
Nakonec jsme připili panu Zugovi na zdraví
a mohli jsme se přesunout do hlavního sálu, kde
se již řečníci připravovali na své výstupy.
Konference jako taková byla organizována

Konference ke stoletému výročí

do dvou bloků. V prvním promluvil Doc. PhDr.
Jiří Friedl, Ph.D., Dsc. (Univerzita obrany / Masary-
kova univerzita), který nastínil Česko - polské
vztahy v Horním Slezsku v letech 1918 - 1920. Ná-
sledován byl Dr. Bernardem Linkem (Instytut
Śląski), který přednesl příspěvek na téma Horní
Slezsko na rozcestí, plebiscitní pásmo v době
plebiscitu a povstání 1918 - 1922. Po těchto pří-
spěvcích následovala malá přestávka protkaná
intenzivní diskusí na dané téma.
Ve druhém bloku se představil Mgr. Ondřej He-
rudek (Ministerstvo obrany ČR), který poutavě
vyprávěl, jak to bylo s vojensko-politickými pří-
pravami na obsazení Hlučínska. Druhým
řečníkem tohoto bloku byl píšťský rodák PhDr.
Jiří Neminář (Muzeum Hlučínska / Ostravská
univerzita), na jehož řečnických bedrech spočí-
valo téma Cesta k připojení Hati a Píště. Po-
sledním řečníkem konference byl Mgr. Jan
Gromnica (Muzeum Hlučínska), jehož prezenta-
ce o životě na neklidné hranici přiblížila dobu,
o které se celé odpoledne vedla řeč.
Konference byla současně živě přenášena
na youtube.com, kde je také záznam celé akce
uložen. V případě zájmu si jej můžete přehrát
po načtení QR kódu.

Muzeum Hlučínska k nám do obce také nain-
stalovalo putovní výstavu Hlučínsko v kostce,
která ve svém exotickém výstavním formátu
shrnuje historii tohoto regionu. Výstava je volně
přístupná na parkovišti před obecním úřadem
a bude zde po dobu jednoho měsíce.
Srdečně Vás také zveme na prohlídku již zmíně-
ných obrazů pana Gerharda Zuga, které jsou vy-
staveny v galerii kulturního centra. Tato výstava
bude přístupná rovněž po dobu jednoho
měsíce.
Celou tuto velkolepou akci bylo možné uspořá-
dat mimo jiné díky podpoře Moravskoslezského
kraje a Sdružení obcí Hlučínska, od kterých Mu-
zeum Hlučínska získalo finanční prostředky.
Dále také díky práci spousty ochotných lidí za-
pojených do organizace (pracovníci Obce Píšť,
externí dobrovolníci a v neposlední řadě mí ko-
legové a kolegyně z kulturní komise), kterým
bych chtěl z celého srdce poděkovat.
Závěrem ještě pozvánka na následující oslavu
100 let od připojení Píště a Hatě k ČSR, která
se bude konat v Hati na hrázi v sobotu 20. květ-
na 2023. Zde akce začnemší svatou a poté bude
připraven bohatý hudební a kulturní program.

Petr Homola, kulturní komise

Snímky Magda Smolková
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NA SAMOTĚ U LESA
PSÍ HOTEL A VÝCVIK PSŮ

VÝCVIK PSŮ NEJEN LOVECKÝCH PLEMEN

RADY OHLEDNĚ VÝCHOVY A SOCIALIZACE

LÉTA ZKUŠENOSTÍ A INDIVIDUÁLNÍ PŘÍSTUP

UBYTOVÁNÍ PSŮ VŠECH PLEMEN A VELIKOSTÍ
V MALEBNÉM LESNÍM PROSTŘEDÍ

PROSTORNÁ OPLOCENÁ ZAHRADA
PŘÍSTUPNÁ PO CELÝ DEN

NEPŘETRŽITÝ DOZOR
A HÝČKÁNÍ V DOMÁCÍCH PODMÍNKÁCH

747 18 PÍŠŤ
MORAVSKOSLEZSKÝ KRAJ

IVETA PEŠOVÁ       + 420 724 801 935       www.nasamoteulesa.com
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V PŘEDMINULÉM VYDÁNÍ OBECNÍHO
ZPRAVODAJE ZE ZÁŘÍ LOŇSKÉHO ROKU JSTE
SI MOHLI PŘEČÍST ČLÁNEK O VÝMĚNĚ PÁ-
TEŘNÍCH ROZVODŮ VODY V NAŠÍ ZÁKLADNÍ
ŠKOLE, KTERÉ TAM SLOUŽILY OD ROKU 1997.

Tyto práce probíhaly v průběhu letních prázdnin
loňského roku s následným přesunem
do prostor kotelny, kde se prováděly další výmě-
ny potrubí až po hlavní přívod studené vody
a napojení bojleru. Tato I. etapa vrcholila kon-
cem listopadu.
Mezi vánočními svátky jsme úspěšně provedli
etapu číslo II od prvního stupně až po mateř-
skou školku. V lednu jsme se pustili do třetího zá-
věrečného kola, které bylo úspěšně dokončeno
v březnu. Tímto jsme opět navedli teplou vodu
z kotelny až do kuchyně, která dočasně fungova-
la z provizorně nainstalovaného elektro bojleru.
Osazením nových uzávěrů pro všechny stoupač-
ky jsme budovu připravili na jakýkoliv nečekaný
problém v nesčetných sociálních zařízeních,
které jsou všechny v obdobném stavu a čekají
na naplánovaní rekonstrukčních oprav.
Velké poděkování patří opět pracovníkům naší
čety provozně-technických činností za sou-
činnost při přípravných pracích, které nám po-
mohly ušetřit nemalé finanční prostředky. Dále
vedení školy, učitelům a všem zaměstnancům
školy, kteří se podílejí na úklidu a hladkém
provozu.
Děkujeme jim za trpělivost při provozních
komplikacích spojených s touto náročnou,
vleklou a po etapách realizovanou akcí.
Nesmíme zapomenout ani na odborné řeme-

TRADIČNÍ SLAVNOSTNÍ OBŘAD VÍTÁNÍ
OBČÁNKŮ PŘIPRAVUJEME NA NEDĚLI
14. KVĚTNA 2023 V KULTURNÍM CENTRU
OBCE V DOPOLEDNÍCH HODINÁCH.

Výměna školních rozvodů vody pokračuje

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ BUDE V KVĚTNU

slníky Kamila Šamárka a Petra Tokarčíka z naší
obce, kteří nám pomohli vypořádat se s tímto
náročným úkolem, včetně dezinfekce a propla-
chu potrubí.

FINANČNÍ NÁHLED
I. etapamateriál, včetně nezbytného
speciálního nářadí zakoupeného

Připomínáme rodičům, kterým se v roce 2022
narodilo miminko a dítě má v obci Píšť trvalý
pobyt, že pokud tak již neučinili, nechť se
dostaví na obecní úřad s rodným listem a svým

pro tuto akci: 199.869 Kč bez DPH.
II. etapamateriál: 130.265 Kč bez DPH.
III. etapamateriál: 63.436 Kč bez DPH.
Materiál celkem: 393.570 Kč bez DPH.
Práce řemeslníků: 57.700 Kč s DPH.
Celkové náklady na tuto akci:
533.919 Kč včetně DPH.

Stanislav Bartusek, místostarosta

občanským průkazem k zaevidování dítěte
do evidence obyvatel obce Píšť.
Rodiče narozených dětí se na vítání občánků
musejí přihlásit, a to v souladu s ustanovením
zákona č. 59/2012 Sb., občanský zákoník
v platném znění, a zák. č. 128/2000 Sb., o obcích
ve znění pozdějších předpisů, a nařízení Evrop-
ského parlamentu a Rady (EU) č. 2016/679
o ochraně fyzických osob v souvislosti se zpra-
cováním osobních údajů a o volném pohybu
těchto údajů (GDPR).
Formulář přihlášky si rodiče mohou vyzvednout
osobně na obecním úřadě (formuláře jsou
umístěny na nástěnce u vchodu). Rodiče zaevi-
dovaných a přihlášených dětí, které se narodily
v loňském roce, obdrží na slavnostní obřad po-
zvánku.
Vaše dotazy rádi zodpovíme na tel.: 595 055 943
nebo elektronicky na: matrika@pist.cz.

Kristina Bialasová
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VYMOŽENOSTI MODERNÍ DOBY BEREME JAKO
SAMOZŘEJMOST. SVŮJ KAŽDODENNÍ ŽIVOT
SI BEZ NICH UŽ ANI NEDOVEDEME PŘED-
STAVIT. PATŘÍ MEZI NĚ TAKÉ ELEKTŘINA. ZAJIŠ-
ŤUJE NÁM SVĚTLO, TEPLO, PROVOZ VĚTŠINY
SPOTŘEBIČŮ V DOMÁCNOSTI A STÁLE ČASTĚJI
I DOPRAVU. POKUD VŠE FUNGUJE, NEVÍME
O NÍ. KDYŽ SE OVŠEM COKOLIV POKAZÍ, JSME
RÁDI, ŽE ZNÁME „TOHO SVÉHO“ MISTRA, KTERÝ
NÁM POMŮŽE S OPRAVOU NEBO INSTALACÍ.

V Píšti je takovým odborníkem ochotným kdyko-
liv pomoci pan KAREL PLAČEK (72). Elektřině
zasvětil celý svůj profesní život. Přitom jen náho-
da rozhodla, že si v mládí nevybral jiné povolání
spojené s jeho velkým koníčkem - vůní benzinu.
I o tom se dočtete v našem rozhovoru.

V PÍŠTI JSTE SE SICE NENARODIL, ALE ŽIJETE
ZDE ODMALIČKA. JAK TO TEHDY V ROCE 1951
BYLO?
Jsem rodákem z Bělé, odkud pocházela ma-
minka. Do Píště, kde žila rodina z tatínkovy strany,
jsem se s rodiči přestěhoval už v šesti týdnech.
Stavěli zde dům naproti dnešní Zahrádkářské
chaty. Než byl připraven k bydlení, žili jsme pár
let v nájemním obecním domě u školky. O pět
let mladší bratr Vilém se už narodil do nového.

JAKÁ NEJSTARŠÍ VZPOMÍNKA SE VÁM VYBAVÍ
NA PŘEDŠKOLNÍ LÉTA?

Chodil jsem do mateřské školky, ale protože byla
hned za plotem, nikdy jsem tam dlouho nevydr-
žel. Zvlášť když jsem viděl maminku na dvorku.
Takže to rodiče nakonec vzdali a nechali si mě
doma. (smích)

ANI NA ZÁKLADNÍ ŠKOLU JSTE TO PAK
Z NOVÉHO DOMU NEMĚL DALEKO…
Jen kousek, byla v budově současného obecního
úřadu. Vzpomínám si, jak mě pak ředitel Kopřiva
po nějakém zlobení vyvedl „za kotlety“ před školu
a postavil mě za trest do kouta. Hned, jak odešel,
utekl jsem zase domů. (smích)

CO VÁS BAVILO V DOBĚ DOSPÍVÁNÍ?
Nejdříve to byly takové ty klasické klukovské hry -
naproti v lesíku jsme stavěli bunkry, v příkopě
jsme za deště pouštěli lodičky. Pak mi začal vo-
nět benzin. Okolo patnácti, když už bylo možné
svézt se namopedu, jsem odmanžela sestřenice
z Bruntálu pořídil Jawu Stadion S11, populární
„kozí dech“.
Bavilo mě hrabat se v něm s rukama od šmíru,
pořád něco vylepšovat, aby jel lépe a rychleji.
Něco jsem pochytil od kamarádů, něco si načetl
v časopise Urob si sám, který jsem odebíral. Byly
tam praktické návody - třeba jak si vyrobit mí-
chačku nebo autonabíječku.

NA MOPEDU JSTE ASI MOC VELKÝ AKČNÍ
RÁDIUS NEMĚL…

To máte pravdu, jezdilo se hlavně po vesnici
a okolí. Mám humornou vzpomínku na příchod
Rusů v roce 1968 - říkalo se, že nebude benzin.
Tak jsem se vydal natankovat do Dolního Bene-
šova, udělat si zásobu. Jenže do nádrže se nevešly
ani tři litry. Než jsem vítězoslavně dojel zpátky
domů, byla skoro prázdná. (smích)

S PLNOLETOSTÍ A NOVÝM ŘIDIČÁKEM JSTE
PŘESEDLAL NA VÝKONNĚJŠÍ STROJ?
Pořídil jsem si Jawu 125. S tou už jsem se mohl
vydat dál, třeba s kamarády na čundr na Má-
chovo jezero. Motorku jsem si dovybavil plexi kry-
ty na hlavu i nohy, abych na zábavy nedojel špi-
navý a promrzlý.

VŠE KOLEM MOTORŮ VÁS TEDY FASCINOVALO.
PROČ JSTE MÍSTO PROFESE AUTOMECHANIKA
ZVOLIL ELEKTŘINU?
Rozhodla náhoda. V sudé a liché roky se střídaly
obory. Když jsem nastupoval na učiliště ve Vít-
kovicích, brali jenom elektrikáře. Kdybych skončil
základní školu o rok později, byl bych asi auto-
mechanik.

VAŠE PRVNÍ ZKUŠENOST S ELEKTŘINOU?
Na nižším stupni základní školy jsem potřeboval
schovat klíček od plechové pokladničky. Nenašel
jsem žádnou lepší skrýš než v zásuvce. Klíček
přesně pasoval do obou dírek. (smích) Rána,
oheň a pak tma, samozřejmě to se mnou
pořádně zamávalo. A ještě jsem dostal vyhu-
bováno od rodičů.

JAK VZPOMÍNÁTE NA UČŇOVSKÁ LÉTA?
Rok jsem bydlel na internátu ve Vítkovicích,
plaval jsem závodně za školu. V prvním ročníku
jsme začali zámečnickým výcvikem - vrtání,
řezání, pilování. To musí umět každý elektrikář.
Následoval kovářský výcvik a pak už praxe. Rád
vzpomínám na instalace ve sklenících na Pís-
kových dolech, tam se nám líbilo hlavně kvůli
děvčatům - zahradnicím.
Ve třetím ročníku jsme pracovali v závodě
8, v kabelových kanálech a kobkách s vysokým
napětím. Měli jsme na montérkách doutnavku,
která indukcí svítila, to byl hrozný pocit.

PRÝ JSTE V TÉ DOBĚ CHOVAL I HOLUBY?
K tomumě přivedl pan Meisel, velký holubář. Pro
rady a holuby na chov jsem si pak jezdil do Dar-
koviček. Povedlo se mi vyhrát závod z Rostocku
na severu Německa - holuby tam dovezlo ná-
kladní auto a můj se vrátil domů do Píště jako
první. S nástupem na vojnu ale tento koníček
skončil.

DÍKY PROFESI JSTE SE VYHNUL KLASICKÉ
DVOULETÉ VOJENSKÉ SLUŽBĚ…
Elektrikářů bylo málo, takže ti pod pracovní
smlouvou s Vítkovicemi rukovali jen na pět měsí-
ců. Vojna byla pohodová. Po měsíci základního
výcviku v JindřichověHradci jsme jeli na brambo-
rovou brigádu a v Ústí nad Labem jsem pak

PRÁCE JE
PŘEDEVŠÍM
SLUŽBA LIDEM
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prováděl elektro údržbu na stavbě. Spravovaly
se míchačky, mechanické lopaty a další stroje.

RODINU JSTE ZALOŽIL BRZY PO VOJNĚ?
S manželkou Anežkou jsme se brali na podzim
1973. Narodil se nám syn Daniel a pět let poté
dcera Silvie. Z Vítkovic jsem po vypršení smluvní-
ho závazku odešel v roce 1977 do výrobního druž-
stva invalidů Slezanka v Petřkovicích, které mělo
po republice několik provozoven. Tam jsem dělal
elektrikáře, vedl četu údržby.

S PÁDEM REŽIMU JSTE SE PAK VRHL
NA SOUKROMÉ PODNIKÁNÍ…
Byl jsemdonucený, protože podmínky ve Slezan-
ce se po revoluci zhoršily. Podnikat jsem začal
na podzim 1991, udělal jsem si kurz na revizního
technika a z nevýhodného pronájmu v Petřkovi-
cích jsem se přestěhoval domů, kde jsem
si upravil garáž. Začínal jsem sám, pak přibývali
zaměstnanci. Nejvíce čtyři, když nepočítám
brigádníky.
Nebylo lehké zvládat práci i rodinu, hlavně
po předčasném úmrtí manželky v roce 1995. Po-
slední roky před důchodem už jsem firmu zase
omezil, ale pracuji dodnes. Místní mě za ty roky
znají, obracejí se na mě s nejrůznějšími porucha-
mi nebo servisem kabelové televize. Dříve to byla
nonstop služba, svátky nesvátky, den i noc. Teď
jsem to už kvůli věku a zdraví musel omezit. Ale
když můžu, rád pomůžu. Beru to jako službu
lidem, ne práci.

PODÍLEL JSTE SE NA MNOHA STAVBÁCH
A REKONSTRUKCÍCH V PÍŠTI. Z TĚCH
NEJVĚTŠÍCH MŮŽEME ZMÍNIT DOMOV
PRO SENIORY NEBO ŠKOLU. TAKÉ JSTE MĚL
NA STAROST OBECNÍ OSVĚTLENÍ…
S Frantou Kozákem jsme jako nástupci pana
Slaniny začínali s obyčejným desetimetrovým
žebříkemna dvou kolech. Vmrazech jsme prová-
děli opravy s dráty mezi ušima, občas to bylo
divoké. Pak na začátku soukromého podnikání
jsem si pořídil moderní výsuvný žebřík a kromě
Píště začal servisovat veřejné osvětlení i v Hati,
kde jsem měl taky smlouvu s obcí na elektrikář-
ské práce. Kostel, škola, školka… kde bylo potřeba.
Samozřejmě bylo hodně zakázek i mimo obecní
objekty, třeba při výstavbě rodinných domů.
Také jsem pracoval pro místní firmu Kohimex,
která staví ocelové vodní nádrže a sila po celé Ev-
ropě. Se zakázkou jsem se dostal v roce 2018 až
do Černobylu, do blízkosti sarkofágu zničené ato-
mové elektrárny. Bezpečnostní opatření byla
přísná, několik střežených pásem s turnikety.
Nemohl jsem si vzít ani vlastní nářadí. Sepsal
jsem seznam a vše mi připravili na místě.

TO JSTE MI NAHRÁL NA DALŠÍ OTÁZKU
- VÍ SE O VÁS, ŽE RÁD CESTUJETE PO EVROPĚ
V AUTECH SVÉ OBLÍBENÉ ZNAČKY. KTERÉ
ZEMĚ JSTE PROJEL A V JAKÉ ZNAČCE TO BYLO?
Začnu od těch aut. V roce 1977 jsem si pořídil Fiat
125p. Sloužil mi jako osobní a rodinné auto, jezdil

jsem s ním až do konce devadesátých let. Jako
první firemní auto jsem pořídil starého Trabanta
combi. Samozřejmě dlouho nesloužil. Přes Ško-
du Forman kombi jsem se pak dostal k pracovní-
mu Renaultu Express. Nechal jsem ho polepit,
interiér vylepšil sedátkem pro třetího pra-
covníka… za půl rokumi ho kluci zrušili na totálku.
Padli jsme si do noty s panem Voznicou z hlučín-
ského Renaultu. Přesvědčil mě na nové Kangoo,
i když jsem na něj ještě před vyplacením pojistky
neměl peníze. Půl roku mi počkal a od té doby
jsou renaulty moje srdcovka. Nikdy mě nezkla-
maly a dovezly mě až na Gibraltar, což bylo nej-
vzdálenějšímísto, kam jsme se s přítelkyní Jarkou
a dětmi v rámci cest po Evropě podívali.
Mám tabuli s vlaječkami, je docela hustě pokrytá.
I když hlavně na jihu. Nejseverněji jsem v Evropě
byl na Rujáně a v Rostocku. Teď už nejraději po-
znávám krásy naší vlasti, inspirovat se nechávám
třeba Toulavou kamerou v neděli ráno na ČT.

V DŮCHODU TEĎ MÁTE VÍCE ČASU, NAVÍC
V DOMĚ SE ZAHRÁDKOU, KDE JE ZNÁT
PĚSTITELSKÁ ZÁLIBA TCHÁNA PANA PACURA
A SYNA DANIELA. CO VY A ZAHRADNIČENÍ?
Dědovo žezlo přebral Danek, rozumí tomu
mnohem více než já. Takže se mu do naší zahra-
dy nechci plést. Raději jsem si udělal svou u pří-
telkyně v Plesné, kde s občasnou odbornou po-
mocí syna hospodařím a nic tam nepokazím.

JSTE I DVOJNÁSOBNÝM DĚDEČKEM,
JAK SI UŽÍVÁTE VNOUČATA?
Za každou jejich návštěvu jsem moc rád. Deseti-
letý Míša i tříletý Samuel milují autodráhu, s tou
si u nás doma hrajeme nejraději.

JAKÉ MÁTE NEJBLIŽŠÍ PLÁNY?
Rád bych se ještě znova podíval do Ameriky, kde
na Key Westu žije dcera od přítelkyně. Je tam
horko a vlhko, jinépodnebí i kultura. Škoda, že tam
nejde dojet autem. Z legrace říkám, že kdyby
za oceán vedlmost, klidně bych tu cestu absolvoval.
Pro jistotu i s náhradnímmotorem. (smích)
Děkujeme za rozhovor a přejeme vše nejle-
pší, hlavně pevné zdraví, k Vašim 72. naro-
zeninám, které oslavíte 18. dubna.

Tomáš Svoboda

Dědeček s vnuky

V pracovním procesu

S přítelkyní v USA

Bratři Plačkovi s tatínkem Snímky Magda Smolková a rodinný archiv
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farnost, kultura

BETLÉM
OPĚT OŽIL
MEZI NEJPOPULÁRNĚJŠÍ KULTURNÍ AKCE
V OBDOBÍ VÁNOC PATŘÍ ŽIVÉ BETLÉMY. TATO
TRADIČNÍ VÁNOČNÍ AKCE SE KONALA I U NÁS
V PÍŠTI NA PROSTRANSTVÍ PŘED OBECNÍM
ÚŘADEM A PŘILÁKALA MNOHO MALÝCH
I VELKÝCH DIVÁKŮ.

Jakmile se setmělo, začal nesmrtelný vánoční
příběh, který byl živě ztvárněn dětmi ze školy
a členy kulturní komise. Ti byli oblečeni do kos-
týmů a s vervou se ujali svých rolí. Hudbou
a zpěvemdoplnila atmosféru představení schola.
Pro děti byl také zážitkem koutek s ovcemi a ko-
zami, které nám zapůjčili chovatelé.
Po skončení živého betlému se většina lidí pře-
sunula do kulturního centra, kde se konalo po-
sezení. A ve spolupráci s Klubem seniorů také
zpívání koled, které jsme si všichni náramně
užili.
Během celé akce bylo také možné finančně při-
spět na provoz nadačního fondu Kulíšek, který
pomáhá neonatologickému oddělení Fakultní
nemocnice Ostrava se získáváním financí na za-
jištění pomůcek a věcí pro předčasně narozená
miminka, o které se zde starají. Celkem bylo
vybráno 4.465 Kč. Petr Homola

VELIKONOCE ZNAMENAJÍ...
Že láska a život jsou silnější než smrt
Že hrob není konečnou stanicí života
Že pouta, která brání našemu životu, se rozvazují
Že skrze vzkříšení můžeme objevit nový život
Že ve víře v Ježíšovo vzkříšení můžeme
zakoušet vzkříšení i my sami v sobě
a probouzet k životu druhé

Požehnané velikonoční svátky přeje a vyprošuje
Váš duchovní správce P. Petr Černota

Snímky Magda Smolková
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RADOST A POŽEHNÁNÍ PŘINÁŠELO BĚHEM
TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRKY 2023 NA HLUČÍNSKU
PŘES 300 KOLEDNICKÝCH SKUPIN. DO JEJICH
POKLADNIČEK VLOŽILI LIDÉ PŘES 3 MILIONY
KORUN A DALŠÍ DESÍTKY TISÍC POSLALI PŘES
ONLINE KOLEDU NEBO NA SBÍRKOVÝ ÚČET.
CELKEM SE NA HLUČÍNSKU PODAŘILO VYKO-
LEDOVAT NEUVĚŘITELNÝCH 3.306.344 KČ.

„Chci z celého srdce poděkovat všem dárcům,
dobrovolníkům, farnostem a zástupcům měst
a obcí. Vzájemná pomoc a spolupráce jsou zá-
kladními pilíři při organizaci Tříkrálové sbírky.
Celkový výtěžek na malém území Hlučínska je
neuvěřitelný a potvrzuje, že žijeme v regionu,
kde je pojem solidarita důležitou hodnotou,“
řekl ředitel Charity Hlučín Pavel Sobol.
Z úspěchu sbírkymá radost i ředitel Charity Čes-
ká republika Lukáš Curylo: „Naplnilo se heslo
sbírky: Začni nový rok dobrým skutkem. Výnos
sbírky, který je neočekávaně vysoký, ukazuje, že
lidé umějí pomáhat jiným, darovat ze svého
dostatku, mnohdy i svého nedostatku. Odmě-
nou je jim dobrý pocit a především radost ze se-
tkání, požehnání a přání všeho dobrého za zpě-
vu koledy z úst Tří králů.“
Podle stanovených pravidel sbírky zůstane 65 %
výtěžku, tedy přes 2miliony korun, na Hlučínsku.
Charita Hlučín plánuje pořídit nové elektricky
polohovatelné postele, bio lampy a elektrické
odsávačky, které pak bude půjčovat potřebným.
Peníze pomohou v ošetřovatelské službě, díky
které je zajištěna kvalitní péče o nemocné
v jejich domácnostech. Část výtěžku přispěje
ke spolufinancování nákupu auta pro přepravu
lidí na vozíku, který je z větší části financován
z dotace EU.
Peníze ze sbírky také umožní připravit význam-
né investiční akce nezbytné pro zajištění charit-
ních služeb v dalších letech. Charita Hlučín

Tři králové
vykoledovali
přes 3 miliony

  

 
KONEČNÉ VÝSLEDKY TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRKY 2023 

 

Celková vykoledovaná částka : 3.306.344 Kč 
Z toho část pro Hlučínsko dle určeného klíče (65 %) : 2.149.124 Kč 

 

Výtěžek z pokladniček : 3.239.604 Kč 
Výtěžek z online koledy : 22.920 Kč 
Výtěžek z bezhotovostních plateb : 43.820 Kč 

 
 

Výtěžek z pokladniček dle obcí : 

 

 
Z celého srdce děkujeme za Vaše dary a pomoc charitnímu dílu. Velmi si vážíme 
Vaší štědrosti a projevu solidarity s potřebnými. Zároveň moc děkujeme všem 
dobrovolníkům - koledníkům a koordinátorům, farnostem, městům a obcím. Bez 
této pomoci by sbírka nemohla proběhnout. 

 

OBEC Částka   OBEC Částka 

Antošovice 16.435 Kč  Kravaře, včetně Koutů a 
Dvořiska  

346.218 Kč 
Bělá  30.225 Kč   

Bohuslavice  163.185 Kč  Ludgeřovice     235.612 Kč 

Bolatice 
Borová 

237.044 Kč  Markvartovice  95.800 Kč 

Darkovice  102.321 Kč  Píšť  128.000 Kč 

Dolní Benešov   
Zábřeh 

206.136 Kč  Rohov  40.253 Kč 

Hať  156.180 Kč   Strahovice 66.674 Kč 

Hlučín - Bobrovníky 66.356 Kč  Sudice  44.540 Kč 

Hlučín –  
Darkovičky 

104.897 Kč  Šilheřovice  97.694 Kč 

Hlučín - město  334.301 Kč  Štěpánkovice  193.109 Kč 

Chuchelná  81.771 Kč  Třebom 9.477 Kč 

Kobeřice 203.675 Kč  Vřesina 100.026 Kč 

Kozmice 134.858 Kč   Závada  44.817 Kč 

Foto Magda Smolková
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PŘÍZNIVCI PLESŮ A TANEČNÍCH ZÁBAV
SE PO DVOULETÉ PAUZE, ZAVINĚNÉ
OMEZENÍMI SOUVISEJÍCÍMI S ONEMOCNĚNÍM
COVID -19, KONEČNĚ DOČKALI
PLNOHODNOTNÉ PLESOVÉ SEZONY.

V našem kulturním centru se plesalo hned
pětkrát. Jako první se mohly radovat děti
na svém maškarním reji, který pro ně zor-
ganizovalo SRPMŠ v sobotu 7. ledna.
Následoval 3. reprezentační ples obce Píšť v pá-
tek 20. ledna, kde k tanci a poslechu hrála kapela

DVOULETÁ ODMLKA PLESŮ SKONČILA
IMPULS z Ostravy a Cimbálovámuzika Kubálovci.
Přesně o týden později v sále kulturního centra
zavonělo jehličí a zvěřina na Mysliveckém plese.
V únoru jsme si mohli přijít zatančit na Chova-
telský ples, který je tradičně nejvíc navště-
vovaným plesem u nás. Závěr plesové sezony
patřil našim sportovcům z TJ Slavia Píšť.
Ze všech plesů odcházeli návštěvníci spokojeni
amy jsme rádi, že jsme se za ty dva roky nezapo-
mněli bavit a užívat si kultury.
Poděkování patří všem organizátorům a ná-
vštěvníkům. Linda Kotulová

V SÁLE KULTURNÍHO CENTRA PÍŠŤ
SE V PONDĚLÍ 20. ÚNORA USKUTEČNIL
KONCERT FLÉTNOVÉHO DUA. PŘESTOŽE
TO ZPOČÁTKU VYPADALO, ŽE SE ZÁJEMCŮ
O POSLECH KLASIČTĚJŠÍ HUDBY SEJDE
VELMI MÁLO, NAKONEC SE TAK NESTALO.

Flétnový koncert v sále kulturního centra
Před začátkem koncertu již v sále sedělo okolo
padesáti posluchačů. Všichni jsme napjatě oče-
kávali, co si pro nás účinkující připravili.
Na pozvánkovém plakátu byly vyfoceny dvě
umělkyně hrající na příčné flétny - Denisa Kut-
monová (učitelka ZUŠ v Hlučíně) a Michaela

Meca (vyučuje na ZUŠ Bruntál). Na své si ale při-
šli také milovníci strunných nástrojů. Flétnistky
totiž v některých skladbách doprovodil na kyta-
ru Jiří Meca (vyučuje na ZUŠ v Bruntále
a Církevní konzervatoři v Opavě), který se rovněž
ujal průvodního slova.
Program koncertu byl sestaven ze skladeb auto-
rů známějších, jako jsou G. Ph. Telemann nebo
B. Martinů. Ale zazněly také skladby méně zná-
mé - Tango fantasy od H. Lindholma nebo Duet-
tino A. F. Dopplera.
Příjemné tóny fléten i kytary lahodily uším po-
sluchačů, za což byli umělci mnohokrát oceněni
srdečným potleskem. Vystupující flétnistky
a kytarista si také velmi chválili skvělé akustické
podmínky našeho sálu. Hrálo se jim zde velmi
dobře.
Jiří a Michaela Mecovi koncertují také jako Vien-
toMarero duo a již nyní mají v našem kulturním
centru domluven termín pro svůj vlastní kon-
cert, se kterým by se nám chtěli představit
3. prosince na první neděli adventní. Plakáty
a další informace budou včas zveřejněny při-
bližně v listopadu, ale už teď se můžeme těšit
na další hudební zážitek. Radka Slaninová

Foto Magda Smolková
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SNAD KAŽDÝ NA HLUČÍNSKU MÁ
V POVĚDOMÍ JMÉNO ZAGORA. S ŽELEZNOU
PRAVIDELNOSTÍ UDEŘÍ DO OČÍ PŘI LISTOVÁNÍ
RODINNÝMI ALBY, KDE ROHY ATELIÉROVÝCH
SNÍMKŮ ZDOBÍ VYRAŽENÝ NÁPIS ATELIÉR
ZAGORA, FOTO ZAGORA NEBO PROSTĚ JEN
ZAGORA HLUČÍN.

Stejně tak můžeme obdivovat kaligraficky po-
ctivě vyvedené logo na paspartách rámujících
staré fotografie svateb, rodinných oslav nebo ji-
ných významných událostí. Jakkoliv Zagorovo
jméno možná zůstalo v obecné paměti,
na starého pána v kulatých brýlích si vzpo-
menou již jen nejstarší pamětníci.
Zlatou éru zažil jeho ateliér na sklonku ně-
meckého císařství a během první Českoslo-
venské republiky. Nechávali se u něj fotografovat
mladí, staří, Češi i Němci. Po druhé světové válce
ovšem na fotografa a jeho rodinu tvrdě dopadly
represe spojené s očistou obyvatel a socializací
živností.
Fotograf, který se celý život hlásil k české ná-
rodnosti, byl označen za Němce a reálně mu
hrozilo vysídlení. Nakonec směl zůstat, ačkoliv
o vše, co celý život pracně budoval, přišel. Mezi
lidmi se však dochovala spousta jeho snímků,
které nyní vystavuje Muzeum Hlučínska. Každý
z nich přitom v pozadí ukrývá unikátní a mnoh-
dy nešťastný příběh.
Nová výstava poodhaluje osudy fotografovaných
lidí, pokouší se ukázat cestu do minulosti - ať již
do časů starého císařství, první republiky nebo
válečného Německa.
Kromě stovky osudů seznamuje i s příběhem
hlučínského ateliéru. Vůbec poprvé jsou zde
prezentovány doposud neznámé informace,
takže milovníci historie se zaručeně mají nač
těšit.
Z exponátů jsou k vidění originální fotoaparáty
fotografa Zagory, ale třeba také dobovámnožič-
ka snímků nebo model dvouplošníku z první
světové války, který upomíná na jeho službu
u letectva. „V pozůstalosti Pavla Zagory se do-

Zapomenutý fotografický ateliér

chovalo asi tři sta fotografií z doby jeho půso-
bení na italské frontě. Jsou to nesmírně půso-
bivé a kvalitně provedené snímky. Jsem rád, že
je můžeme všechny na výstavě ukázat,“ prozra-
dil historik a kurátor Jan Gromnica a jedním de-

chem dodal: „Hlavní důraz je však kladen na fo-
tografii, její interpretaci, ale také na její estetický
a emocionální rozměr.“
Výstava je v Muzeu Hlučínska k vidění od 21.
února do 11. června. Jiří Neminář

KVÍZOVÉ VEČERY JSOU AKTIVITOU, KTERÁ SE V NAŠÍ OBCI STÁVÁ STÁLE POPULÁRNĚJŠÍ.
OD VYDÁNÍ MINULÉHO ZPRAVODAJE PROBĚHLY DVA SPECIÁLNÍ KVÍZOVÉ VEČERY,
A TO VÁNOČNÍ A VALENTÝNSKÝ.

Při obou těchto akcích byla hojná účast a soutěžní týmy si přišly procvičit své znalosti. V prvním
případě v oblasti vánočních zvyků a tradic u nás i ve světě, ve druhém pak v oblasti lásky a oslav
s ní souvisejících.
Obě tyto akce podpořila Obec Píšť zakoupením cen, které získaly vítězné týmy. Tímto bychom chtěli
za tuto podporu poděkovat.
Na Valentýnském kvízovém večeru nás také navštívila Televize Hlučínsko, která z akce natočila repor-
táž. Podívat se na ni můžete po načtení QR kódu. Petr Homola

DVAKVÍZOVÉ SPECIÁLY
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JIŽ TŘETÍ CESTOVATELSKÁ PŘEDNÁŠKA
SE V NAŠÍ KNIHOVNĚ KONALA V PONDĚLÍ
20. BŘEZNA. PŘI POVÍDÁNÍ O EXPEDICI
PO BARMĚ A VIETNAMU NÁM ALENA A JIRKA
MÁROVI PROZRADILI TOLIK EXOTICKÝCH
ZÁŽITKŮ, ŽE JSME JEN NEVĚŘÍCNĚ KROUTILI
HLAVOU.

Vysvětlili nám, jak se žije na plovoucích ost-
rovech a proč rybáři pádlují nohama. Viděli jsme
videozáběry z balonu nad krajinou plnou chrá-
mů i ranní rozcvičku důchodců v ulicích Hanoje.
Dozvěděli jsme se zajímavosti ze života oby-
čejných lidí, ale také o císaři, který měl 300
manželek. Nahlédli jsme do skvělých asijských
kuchyní a naopak zjistili, jak lehce se dá nezná-
mým jídlem otrávit.
Jiří Mára je autorem dvaceti cestopisných knih
a dokumentárních filmů z různých koutů světa.

KATEGORIE 18+
Mária Schneiderová 106 výpůjček
Marie Zlotá 80 výpůjček
Alžběta Oyolo 72 výpůjček
Jiřina Kyčerová 71 výpůjček
Jitka Granzerová 71 výpůjček

KATEGORIE DO 18 LET
Barbora Krausová 56 výpůjček
Elen Enderová 49 výpůjček
Adam Schmidt 45 výpůjček
Melanie Machová 43 výpůjček
Sebastian Plaček 42 výpůjček

O CESTOVÁNÍ POTŘETÍNejpilnější
čtenáři 2022

Výherci vánoční osmisměrky jsou:
Petra Chalus
Jan Stoček

Jana Kerulová
Všemmoc blahopřejeme.

Dvoustranu připravila Andrea Kupczyn

Vánoční
výherci

VELIKONOČNÍ SUDOKU 

Máme tady velikonoční soutěž 
pro děti do 10 let. Vyplňte nám 
správně velikonoční sudoku 
a přineste nejpozději do 30. dubna 
do knihovny. 
Jeden z Vás může získat 
skvělou karetní hru 6 BERE. 
 
 

Celý měsíc březen byla v knihovně vyhlá-
šená AMNESTIE, což znamená, že všichni
zapomnětlivci mohli vrátit již delší dobu za-
půjčené knihy, aniž by platili upomínku.

UPOMÍNKOVÉ SCHEMA
Všechny knihy a časopisy jsou zapůjčeny
na maximální dobu 6 týdnů.

1. UPOMÍNKA PO 43 DNECH: 25 Kč

2. UPOMÍNKA PO 85 DNECH: 50 Kč

3. UPOMÍNKA PO 169 DNECH: 100 Kč

4. UPOMÍNKA PO 337 DNECH: 200 Kč

Rodinné, společenské a ostatní hry prosíme
vrátit vždy do 14 dnů z důvodu konání DES-
KOVÝCH HER v naší knihovně.
Prosíme všechny návštěvníky knihovny, aby
byli ohleduplní k ostatním čtenářům a vra-
celi své výpůjčky včas.

Máme tady
velikonoční
soutěž pro
děti do 10
let. Vyplňte
správně ve-
l i konočn í
sudoku a přineste nejpoz-
ději do 30. dubna 2023
do knihovny. Jeden z Vás
může získat skvělou karetní
hru 6 BERE.

AMNESTIE

Velikonoční sudoku

Všichni pilní čtenáři si mohou přijít
pro malou upomínku do knihovny.
Blahopřejeme!

Snímky Magda Smolková
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Ve velikonoční osmisměrce si můžou dva z Vás
zahrát o knihu od Petry Š. Jurglové Všechno
nejlepší, Anno.

Tajenku mi společně s Vašimi iniciálami prosím pošlete
na e-mailovou adresu: knihovna.pist@seznam.cz,
a to nejpozději do 30. 4. 2023.

ALBUM, APETIT, ARISTOKRATKA, AUKCE, BARVIČKA, BRADA, CIRKUSAČKA, CITADELA, DEVIZA, DIODA, DIPLOM, DÍRKA, DRDOL, DŮKAZ, DVOUHRA,
DŽUDISTKA, EMAIL, ETAPA, FANFÁRA, FONTÁNKA, FOTOATELIÉR, GARÁŽ, GENERÁTOR, HLÁVKA, HLÍDKA, HONIČKA, HUDBA, HYMNA, INFORMACE,
KABELA, KAMUFLÁŽ, KNIHOVNA, KOMPOT, KONTEJNER, KRABIČKA, KUKUŘICE, KURZOR, LARVA, LEKCE, LETOVAČKA, LÍHEŇ, LOĎKA, MALBA,
MASTIČKA, MILIARDA, MOMENT, MUMIE, MUZIKÁL, NAFTA, NÁPAD, NÁRAZNÍK, NOVOSTAVBA, OBCHOD, ODPOR, OSIKA, PÁNEV, PARTNERKA, PO-
ROD, PROTOTYP, PRŮDUŠKA, REVOLVER, RUKÁV, ŘEHTAČKA, SÁŇKY, SAZENICE, SKLÁDAČKA, SKLÁDKA, SMETANKA, SRNKA, ŠTAFETA, ŠVESTKA,
TOLERANCE, TRASA, TYČKA

VELIKONOČNÍ OSMISMĚRKA
o zajímavou knižní cenu

ČLOVĚK JE NEJVĚTŠÍ, KDYŽ SI K NĚKOMU ... (TAJENKA)
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říká Pavel Novotný, zakladatel Nadačního 
fondu Pavla Novotného, který se zaměřuje 
na pomoc onkologickým pacientům a jejich 
rodinným příslušníkům.

Empatie a vlastní zkušenost nám pomáhá
správně zacílit naši pomoc.

„
pořádání preventivních akcí 
se zdravotním zaměřením

ukázku defibrilátoru a první pomoci v praxi

odborné přednášky lékařů a dalších zdravotníků

ukázku správného vyšetření prsu 
na prsním fantomu

přednášku o způsobu komunikace 
s onkologickým pacientem

pomoc při zajištění kompenzačních pomůcek

poradenství onkologickým pacientům 
a jejich rodinným příslušníkům

Co Vám můžeme nabídnout?

Více informací: 
Ing. Pavel Novotný  I  tel.č. 604 455 673  I  info@nfpavlanovotneho.cz 

www.nfpavlanovotneho.cz

V NAŠÍ OBCI SE V SOBOTU 1. DUBNA 2023 USKUTEČNILA AKCE
„UKLIĎME ČESKO“, KTERÁ SE KAŽDOROČNĚ KONÁ V CELÉ ZEMI. CÍLEM
TÉTO AKCE JE MOTIVOVAT LIDI K ČIŠTĚNÍ VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍ
A PŘISPĚT TAK K OCHRANĚ ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ.

I přes mírně nepříznivé počasí se s nadšením a ochotou zapojilo velké
množství lidí, ať už ze spolků, nebo také z řad jednotlivců.
Bylo velmi povzbudivé vidět, že se do sběru zapojilo tak velké množství lidí
různého věku, kteří chtějí pomoci. Je to příklad toho, jak lidé mohou spolu-
pracovat na společném cíli - zachování čistého a zdravého prostředí
pro všechny obyvatele naší obce.
Doufejme, že nejen tato akce bude přispívat k čistotě obce, ale že bude
také motivovat každého z nás dívat se kolem sebe a pečovat o to, aby naše
obec byla krásná a všem se nám zde dobře žilo. Petr Homola

UKLIĎME ČESKO

Snímky Magda Smolková
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inzerce, zdraví

okénko pro zdraví

MILÍ SPOLUOBČANÉ, ANI JSME SE NENADÁLI
A LETOŠNÍ ZIMA JE ZA NÁMI. SNĚHU JSME
SI VĚRU MOC NEUŽILI, ZATO KAŠEL, RÝMA
A TEPLOTY POTRÁPILY MLADÉ I STARÉ. ANTI-
BIOTIK BYLO V LÉKÁRNÁCH JAKO ŠAFRÁNU,
A TAK MNOZÍ SÁHLI K OSVĚDČENÝM BYLINKÁM.

VRBA

Dnes to nebude o bylince, ale o stromu. Blíže
Vám představím starou známou vrbu (Salix),
která patří do rozsáhlého rodu dřevin z čeledi vr-
bovitých. Vyskytuje se po celém světě, je známo
více než 400 druhů stromů, keřů i keříčků.
Vrby rostou nejraději poblíž vody, v lužních le-
sích, vlhkých loukách, ale jsou také součástí
horské vegetace nebomrazové tundry. Listy jsou
nejčastěji čárkovité a květy uspořádány do je-
hněd, které jsou na jaře opylovány hmyzem.
V Čechách a na Moravě je 22 původních druhů
vrb plus další kříženci. Některé z nich jsou kri-

ticky ohroženy, například vysokohorské keříč-
kovité druhy.
Vrba je po tisíciletí zdrojem měkkého, rychle
rostoucího dřeva. Není příliš kvalitní, ale dobře
se ohýbá. Používá se dodnes v košíkářství, k výro-
bě celulózy, zápalek či drobných užitkových
předmětů. Často se z něj v minulosti vyplétaly
ploty nebo proutěný nábytek.
V době Velikonoc jsou vrbové proutky nepostra-
datelné pro výrobu pomlázek a píšťalek. Vrba
se pěstuje i pro výrobu biomasy. Mladé listy

a výhonky jsou potravou pro dobytek na celém
světě. Dnes je módní i vytváření zahradních
altánů, tunelů a soch ze zakořeněného proutí.
Ale proč píšu ve svém okénku o vrbě? Po celá ti-
síciletí je používána také v léčitelství.
Na jaře sloupaná vrbová kůra se sušila a byla
zdrojem flavonoidu, tříslovin, šťavelanu, gly-
kosidů a salicinu. Babičky kořenářky sice nevědě-
ly, co kůra obsahuje, zjistily však, že odvar z kůry
pomáhá na teploty, revma, průjem a na bolest.
Salicin se používá na výrobu kyseliny salicylové,
ze které byl v roce 1899 připraven lék aspirin. Na
vnější použití se odvar aplikoval proti kožním
plísním, pocení a na nehojící se rány.
Když tedy za jarního sluníčka vyjdete na pro-
cházku, budete se kochat zelenými listy vrby
a poslouchat bzučení včel opylujících jehnědy,
připomeňte si, jak štědrá a moudrá je Matka pří-
roda.
Chraňme ji, bez jejích darů bychom nebyli ani
my. Jiřina Kyčerková

Cenový výměrObcePíšť číslo: 08/2021, kterýmse stanoví
ceny za inzerci vmístnímzpravodaji

Rada obce Píšť na svém 61. jednání konaném dne
9.12.2020 svým Usnesením č. 61./II.5.8./2020 z. d.

9.12.2020

s c h v a l u j e

s platností od 1.1.2021 cenový výměr č. 08/2021, kterým
se stanoví ceny za inzerci v místním zpravodaji

Sazebník úhrad za inzerci vmístním zpravodaji

Místní zpravodaj je koncipován do formátu A4(barevně)
a proto je možno inzerovat pouze velikosti A4, 1/2 A4, 1/4
A4. Není rozlišován rozdíl ceny za černobílou nebo ba-

revnou inzerci.

Práce grafika bude započítána po dohodě
s inzerujícím v případě, že požadovaná inzerce nebude

mít výslednou formu vhodnou
pro zveřejnění inzerátu ve zpravodaji.

Tímto cenovým výměrem pozbývá platnosti Cenový vý-
měr Obce Píšť č. 18/2013

z. d. 27.2.2013

Podklady pro inzerci:
hotové inzeráty ve formátu PDF
v tiskové kvalitě (300 dpi, CMYK)

CENÍK INZERCE
VE ZPRAVODAJI OBCE PÍŠŤ

Popis Cena v Kč včetně DPH
Inzerce celé A4 1.000

Inzerce 1/2 A4 500

Inzerce 1/4 A4 250

Práce grafika 300/hod.

185 x 260
mm

1/1 1/2 1/4

185 x 128
mm

90 x 128
mm
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V RÁMCI PROJEKTU HRDÁ ŠKOLA, DO KTE-
RÉHO JE NAŠE MATEŘSKÁ ŠKOLA ZAPOJENA,
JSME USPOŘÁDALI GALA-DEN. JAK UŽ NÁZEV
NAPOVÍDÁ, DĚTI MOHLY PŘIJÍT SVÁTEČNĚ
OBLEČENY A PROŽÍT DEN SLAVNOSTNĚ.

Děvčata si mohla vzít krásné šaty či sukni do-
plněné šperky. Chlapci zase sváteční košili nebo
dokonce i oblek doplněný o kravatu nebo
motýlka.
Během dne jsme si povídali, diskutovali, kde
můžeme využít sváteční oblečení, při jakých pří-
ležitostech tyto oděvy nosíme. Hádali a poj-
menovávali jsme různé kousky dámských nebo
pánských oděvů. Součástí Gala-dne bylo
i vhodné chování. Slavnostní den jsme ukončili
módní přehlídkou, kde děti předvedly své
krásné modely. Markéta Pacurová, pedagog MŠ

GALA-DEN
VE ŠKOLCE

ZAJÍMAVÉ DOPOLEDNE, NAZVANÉ DEN
ŠÍLENÝCH ÚČESŮ, PROBĚHLO V NAŠÍ ŠKOLCE
15. ÚNORA. PRO DĚTI TO BYLA VELKÁ VÝZVA
V RÁMCI VYMYŠLENÍ ÚČESU, KTERÝ BUDE
OPRAVDU NETRADIČNÍ.

Některé děti si svoji kštici hýčkají, ale jsou i ta-
kové, které rády experimentují nebo milují
extravaganci. Je v podstatě mnoho způsobů, jak
naložit se svými vlasy.
Módní účesy byly opravdu velmi zajímavé. Ně-
které zářily barvami, jiné i osvětlením nebo do-
plněním o různé bláznivé detaily. Pro děti byl
tento den velmi zábavný. Děkujeme rodičům
za zapojení do zajímavé akce. Všechny děti
předvedly opravdu nevšední a extravagantní
účesy. Markéta Pacurová, pedagog MŠ

Extravagantní účesy
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Na začátku listopadu se děti z naší mateřské
školy zúčastnily „Medvědí stezky“ v okolí obce,
kterou pro ně připravila paní Marie Šlajchrtová.
Stezka obsahovala osm stanovišť, kde děti
společně plnily úkoly - například chytání rybi-
ček, hledání stínů, skládání obrázků
a mnoho dalších disciplín. Po splnění všech
úkolů měly najít ukrytý poklad, který byl dob-
ře schován. Děti ho ale samozřejmě našly
a byly velmi nadšené.
Ještě jednou moc děkujeme za přípravu této
akce a za příjemně strávené dopoledne.

Markéta Pacurová, pedagog MŠ

MEDVĚDÍ STEZKA SE DĚTEM LÍBILA

NAŠE MATEŘSKÁ ŠKOLA VYUŽÍVÁ PRO VÝUKU
PŘEDŠKOLNÍCH DĚTÍ VZDĚLÁVACÍ PROCES
S PRVKY PROGRAMU ZAČÍT SPOLU, VE KTE-
RÉM SE DĚTI UČÍ SAMOSTATNĚ MYSLET.
CHYBY JSOU PŘITOM PŘIROZENOU SOUČÁSTÍ
PROCESU UČENÍ, STEJNĚ JAKO ZODPO-
VĚDNOST ZA SEBE SAMA A SVOJI PRÁCI.
TENTO PROGRAM PŘEDSTAVUJE MODERNÍ PE-
DAGOGICKÝ PŘÍSTUP ORIENTOVANÝ NA DÍTĚ.

Prostředí třídy tvoří Centra aktivit, která podně-
cují ke hře, zkoumání a objevování. Poskytují pří-
ležitost procvičovat stávající dovednosti, ale také
nabízejí nové zkušenosti, možnost volby a rozvoj
klíčové kompetence.
Ke vzdělávání používáme také notebooky
a tablety, velmi oblíbené jsou mezi dětmi mik-
roskopy. Aktivity jsou vždy vzájemně propojeny
a hlavním cílem je dokončení úkolu. Děti v růz-
ných činnostech vedeme k samostatnosti, zod-

Vzdělávací proces předškolních
dětí s prvky programu Začít spolu

povědnosti. Aby se nebály projevit svůj názor, při-
jmout názor druhého a vyzkoušet něco nového.
Snahou je nacházet dostatek inspirace, podně-
tů, pomůcek a materiálů pro rozvoj dětí a jejich
tvůrčí činnost.
Projekt samostatně zhodnotí, jak se dětem pra-
covalo, která činnost pro ně byla zajímavá, ale

i naopak - co se jim nepodařilo nebo nelíbilo.
Činnosti dětem nejen nabízíme, ale i motivuje-
me k vyzkoušení nové metody či techniky. Děti
jsou však zvídavé a chtějí vše vyzkoušet. Moc nás
těší, že o tyto aktivity opravdu mají zájem. Práce
v centrech se jim velmi líbí.

Markéta Pacurová, pedagog MŠ
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I V LETOŠNÍM ROCE POKRAČUJEME
VE SPOLUPRÁCI S EKOLOGICKOU ORGANI-
ZACÍ TEREZA. LETOŠNÍ „GLOBE“ BÁDÁNÍ JSME
ZAMĚŘILI NA OBLAST HYDROLOGIE.

V prvním výzkumu ověřujeme důležitost a ne-
zbytnost kanalizace v Píšti. Již od podzimu ba-
datelky z osmé třídy zkoumaly odebrané vzorky
vody z místního potoka a ověřovaly různé in-
dikátory čistoty vody (pH, průhlednost, teplotu,
konduktivitu, množství kyslíku a alkalitu). Vý-
sledky jsme porovnávali s výzkumem před šesti
lety. Projekt chceme posunout dál a zaměříme
se na výzkum mikroplastů ve vodním toku.
Se svým projektem dívky vystoupily v krajském
finále badatelské soutěže v Ostravě (oceněné
4. místo) a na badatelské ekologické konfe-

EKOLOGICKÉ AKTIVITY VE ŠKOLE

renci Ekoškoly (opět „bramborová“ medaile).
Druhý rozjíždějící se projekt se týká opět mik-
roplastů ve vodě. Zajímá nás, jak je to s množ-
stvím mikroplastů ve vodě, kterou pijeme.
Proč zrovna mikroplasty? Co si pod tím slovem
můžeme představit? Malé částice plastů, které
nevidíme pouhým okem. Jejich velikost se po-
hybuje od 1 mikrometru do 5 milimetrů. Může-
me je najít ve vodě, v půdě, v kosmetice,
v barvách… bohužel zatím není známý účinek
na lidský organismus, ale víme, že jsou nebez-
pečné pro malé vodní živočichy.
Když nám organizace Tereza nabídla meziná-
rodní spolupráci s dalšími Globe školami, které
se podílejí na ověřování metodiky výzkumůmik-
roplastů, neváhali jsme. Protože jsme naskočili
do rozjetého vlaku, poprosili jsme Globemento-

ra pana Diviše ze SPŠ Karviná o pomoc s výzku-
mem. Čtyři badatelé z osmé a šesté třídy zajeli
na průmyslovku, kde nám pan učitel trpělivě vy-
světlil práci s filtrační aparaturou a učil nás po-
znávat mikroplasty pod mikroskopem. O své vý-
sledky se s Vámi později podělíme.
Kromě Globe aktivit se zkoušíme zapojit
i do programu Ekoškola. Je to mezinárodní
vzdělávací program, jehož hlavním cílem je, aby
žáci snižovali ekologický dopad školy a svého
jednání na životní prostředí a zlepšili prostředí
ve škole a jejím okolí.
Co se nám už podařilo?
Sestavili jsme Ekotým (zatím z dětí osmé a šesté
třídy), který se bude snažit rozšiřovat mezi ostat-
ní děti cíle a myšlenky programu Ekoškoly. Bě-
hem ledna jsme vytvořili cedulky, které upo-
zorní děti na šetření vodou a elektrickou energií.
Spoustu nápadů jsme načerpali na konferenci
Ekoškoly v Praze, kam zamířil Ekotým začátkem
února.
Od začátku března jsme pro žáky připravili sou-
těž, která se týká prostředí, ve kterém tráví svůj
čas (výzdoba, úklid, třídění odpadů).
Nesmíme zapomenout na náš projekt školní za-
hrady a okolí školy, ve kterém budeme pokra-
čovat. Přes zimní měsíce jsme nezapomněli
na naše ptačí kamarády, které jsme přikrmovali
a zúčastnili jsme se i každoročního lednového
sčítání ptáčků - ptačí hodinky.
Nechceme myslet jen na sebe a okolí školy.
Pokud budete mít jakýkoliv nápad pro naše
„gloubáky“ a děti, které rády pomohou chránit
přírodu, ozvěte se. Rádi se zapojíme do aktivity.
Máte-li nějaký nápad, jak můžeme oživit naši
zahradu, neváhejte a ozvěte se. V jarních měsí-
cích uspořádáme brigádu nejen pro děti, ale
i pro dospěláky. Pokud budete mít chuť a čas,
rádi Vás uvidíme. Renata Hasalová, pedagog

Čertovské dovádění
V prosinci loňského roku si žáci osmé třídy při-
pravili pro děti z družiny čertovské odpoledne
v tělocvičně. Děti plnily nejrůznější pekelné úko-
ly a disciplíny, z nichž některé jim daly pořádně
zabrat. Naši svěřenci se však nenechali zahanbit
a do všeho se s elánem vrhli.
Dětem se nezamotal jazyk při čertovských
jazykolamech, úspěšně prošly dírou až do sa-
motného pekla, nezatočila se jim hlava ani
na čertovské centrifuze a zdárně absolvovaly po-
hyblivý chodník. Na závěr jsme si všichni společně
zatancovali a pekelnoubránoudojeli pro odměnu.

Pexesový král
Začátek nového roku jsme odstartovali pexe-
sovým turnajem v tělocvičně, při kterém děti

V družině to stále žije
trénovaly pozornost a paměť. Na jednotlivých
stanovištích se žáci střídali po trojicích, přičemž
jejich cílem bylo nasbírat co nejvíce bodů. Vý-
herci byli odměněni diplomem a malým
dárkem, ostatní zúčastnění si jako útěchu
odnesli sladkou odměnu.

Masopust
Stejně jako loni, i letos jsme si v únoru pro druži-
nové děti, opět ve spolupráci s osmáky, připravili
soutěžní odpoledne v tělocvičně. Na jednotli-
vých stanovištích jsme se tentokrát podívali
do pohádek. Děti soutěžily například v namotá-
vání provázku na špulku, vyzkoušely si šikovnost
Ferdy Mravence nebo se naučily skládat létající
vlaštovku. Za snahu a píli byli všichni odměněni
sladkým překvapením. Karin Pawlenková
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LETOS SE ŽÁCI Z PRVNÍHO STUPNĚ OPĚT
VRÁTILI NA VAŇKŮV KOPEC, KDE PROŽILI
KRÁSNÝ TÝDEN NA LYŽÍCH. PO VELKÝCH
PŘÍPRAVÁCH A TĚŠENÍ SE VŠICHNI KONEČNĚ
DOČKALI. V TÝDNU OD 23. DO 27. LEDNA JSME
PROŽILI MNOHO SPORTOVNÍCH ZÁŽITKŮ.

První den nás pod sjezdovkou přivítali milí in-
struktoři, vzorně připravený areál a hlavně dosta-
tek sněhové nadílky. Obavy žáků a rodičů, že
nám počasí nebude přát, se nenaplnily.
První den byli žáci rozděleni do skupin podle ly-
žařských dovedností, ale pak různě měnili sku-
piny podle toho, jak se ve svých výkonech
zlepšovali. Každý den byl zahájen společnou zá-
bavnou rozcvičkou a pak družstva pod vedením
instruktorů zdolávala svah.
Během pětidenního pilného tréninku se z na-
šich „nelyžařů“ postupně stávali lyžaři. Řada dětí

Vánoční trhy
v Bratislavě

LYŽAŘSKÝKURZPRVNÍHO
STUPNĚNA „VAŇKÁČI“

PO COVIDOVÉ PAUZE SE NAŠE ŠKOLA VY-
DALA NA VÁNOČNÍ TRHY DO BRATISLAVY.
ZÁJEZD SE KONAL 7. PROSINCE.

Po dlouhé době se nám konečně podařilo
opustit školní lavice a nechali jsme se
okouzlit atmosférou vánočních svátků. Naše
první kroky vedly na Bratislavský hrad, kam
jsme zamířili s našim průvodcem. Celou
cestu nám vyprávěl o bratislavských zají-
mavostech a památkách.
Poté jsme se ubírali směrem dolů z hradu
na náměstí, kde jsme měli rozchod a oběd.
Žáci si ve městě nakoupili suvenýry ve stán-
cích a podívali se i do místních obchůdků.
V odpoledních hodinách jsme pokračovali
podél řeky k autobusu.
Všem se zájezd líbil a s nadšením jsme již
v autobuse plánovali, kam zavítáme v příš-
tím školním roce. Markéta Ostárková

se výrazně zlepšila, začala jezdit i na vleku a sjíž-
dět velký svah, na kterém se zkušenější lyžaři pi-
lně zdokonalovali ve svém umění.
Na poslední den, pátek, se mnozí moc těšili. Ale
byly i děti, které k tomuto dni vzhlížely s obava-
mi a respektem. Ten den se totiž konaly závody
ve slalomu. Nakonec všechno dobře dopadlo,
děti závody zvládly skvěle, proto všechny v závě-
rečném hodnocení získaly diplomy, medaile
a drobné dárky. Mnohým žákům byli velkou
podporou jejich rodiče, kteří přijeli fandit a po-
vzbudit své velké závodníky.
Chtěla bych tímto poděkovat agentuře Dětské ly-
žařské kurzy na Vaňkově kopci za skvělou or-
ganizaci a trpělivý přístup instruktorů k našim
žákům. Dále bych chtěla poděkovat všem peda-
gogům, kteří zajistili po celý týdendozor nad žáky.
Již dnes se těšíme na další takový povedený
sportovní týden. Lenka Konderlová
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PRVNÍ SOBOTU LETOŠNÍHO ROKU SE V KUL-
TURNÍM CENTRU NAŠÍ OBCE USKUTEČNIL
DLOUHO OČEKÁVANÝ MAŠKARNÍ PLES PRO
DĚTI. LETOS SE NESL V DUCHU POHÁDEK,
KTERÉ SE PROMÍTLY NEJEN DO VÝZDOBY,
ALE TAKÉ DO PROGRAMU PLESU.

Odpolednem provázela pohádková čtveřice
Včelka Mája, Vilík, Beruška a Ferda Mravenec
ve spolupráci s DJ KuStou.
Program v hlavním sále byl doplněn o krátké
scénky mezi jednotlivými vstupy. V úvodu ne-
chyběla promenáda masek, mezi kterými domi-
novaly princezny, zejména z Ledového království,
či také Sněhurka, Locika nebo Popelka. Mezi klu-
ky to byli například indián, policista, hasič, za-
hradník či Ironman.
Zastoupeni byli i čarodějky a čarodějové z Bra-
davic nebo také Wednesday z Adamsovy rodiny
a mnoho dalších. Všichni si dali opravdu záležet.

POHÁDKOVÝ MAŠKARNÍ PLES

Nejoriginálnější maskou byla vybrána Coca-Cola.
Společně s dětmi si Mája, Vilík, Beruška a Ferda
zahráli různé hry a zatančili na písně, jako jsou
Hlava, ramena, kolena, palce, Beruško, půjč mi
jednu tečku či Kulička. Nechyběla také Jede,
jede mašinka a jiné. Děti se naučily jednoduchý
tanec na píseň Šlapy, šlapy, kterou bylo nutné -
pro velký úspěch a hromadu legrace - ještě
párkrát během plesu zopakovat.
Nezapomněli jsme ani na rodiče. Společně s dět-
mi se zapojili do soutěží, jako jsou kreslení obliče-
je na nafouknutý balónek či balónkové bitvy klu-
ci versus holky. V hlavním sále proběhla také
bohatá tombola a po ní již volná zábava a disko-
téka.
Pro menší děti, ale také ty, kteří se chtěli vyhnout
hluku, byl připraven doprovodný program v gale-
rii. Ta se pro tento den proměnila v kouzelný les.
Společně s rodiči děti zjistily, co ukrývá klobouk
kouzelníka Fokustóna. Vyzkoušely si ušít Krteč-

kovy kalhoty či sestavit barevnou mozaiku z PET
víček.
A co takhle recyklovaná autíčka na magnetický
pohon, kdo by si je nechtěl vyzkoušet? Většina
herních prvků byla vyrobena z recyklovaných
materiálů a dále slouží dětem z Klubíku mami-
nek a dětí v Píšti.
Pro zvídavé luštitele byla v areálu kulturního
centra připravena křížovka, na jejímž konci čekala
v perníkové chaloupce sladká odměna.
Jak je vidno, pro děti byl připraven opravdu nápa-
ditý bohatý program.
Během celé akce bylo možné nechat si udělat
fotku ve fotokoutku umanželů Sikorových z Fotí-
me srdcem a hned si tak odnést památku
na tento vydařený den.
Pro všechny návštěvníky bylo připraveno bohaté
občerstvení, na kterém se podílely zejména ma-
minky dětí z mateřské školy. I přesto, že v tomto
období řádilo mnoho nemocí, zúčastnilo se ple-
su kolem stovky dětí. Nemoc zasáhla i některé
maminky, a tak jsmemuseli řešit náhradu. Tímto
bychom chtěli poděkovat paním Marii Halfarové,
ZdislavěMoricové a IreněMoricové z klubu senio-
rů, které nám podaly pomocnou ruku. Moc
si toho vážíme a tímto jim ještě jednou děkujeme.
Za pomoc s výzdobou bychom chtěli poděkovat
ochotným maminkám, paním učitelkám z ma-
teřské školy a všem dětem, které přiložily ruku
k dílu.
Bez koho by se to také neobešlo, jsou sponzoři:
Ateliér PRAJZ, pekařství GOBE, FM StřechyMichal
Žídek, LENA hračky, VIKPAP GROUP, Zubní ordi-
nace MDDr. Anna Enderová, ale také rodiče dětí
z mateřské školy, díky nimž jsme mohli dětem
rozdat neuvěřitelných 248 cen. Závěrem bychom
chtěli poděkovat také Obci Píšť za podporu.
Díky této velké spoustě lidí se podařilo zor-
ganizovat toto jedinečné odpoledne.

Za SRPMŠ Hanka Homolová

V KULTURNÍM DOMĚ HLUČÍN SE 8. ÚNORA USKUTEČNILA BURZA
NÁPADŮ ZKOUMAVÉHO ČTENÍ. TATO AKCE BYLA VĚNOVÁNA ROZVOJI
ČTENÁŘSTVÍ V ODBORNÝCH PŘEDMĚTECH A ÚČASTNILI SE
HO ZÁSTUPCI MNOHA ŠKOL I ŠKOLNÍCH KNIHOVEN.

Zástupci byli jak z řad učitelů, tak i z vedení samotných škol. Diskuze
dokonce probíhaly i s pracovnicemi školních knihoven, třeba až ze vzdá-
leného Českého Těšína.
Praktické dílny byly zaměřeny na rozvoj čtenářství v přírodopise, zeměpise,
dějepise, ale i ve výchově k občanství. Já osobně jsemměla možnost se svý-
mi kolegyněmi sdílet své zkušenosti z oblasti přírodopisu. Ukázala jsem, jak
a kde jsem čerpala inspiraci ke konkrétním textům, jak jsem dané texty vy-
užívala i s jakými metodami jsme pracovali a snažili se tak podpořit rozvoj
čtenářských kompetencí i v rámci jednotlivých oborů.
Věřím, že všichni, kteří se této akce účastnili, byli novými metodami i prak-

Burza nápadů Zkoumavého čtení

tickými ukázkami nadšeni a zavedou je jak ve své vlastní školní praxi, tak
i ve svých lekcích k podpoře čtenářské gramotnosti v rámci školních
knihoven. Marcela Gajdová, pedagog
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NAŠTĚSTÍ JE ZA NÁMI DOBA NEDÁVNO
MINULÁ, KTERÁ KVŮLI COVIDU NEPŘÁLA
SPOLEČENSKÝM AKCÍM, SETKÁVÁNÍ, SDÍLENÍ
A KULTUŘE.

Jistě se ale stále mnozí z nás cítí v těchto ob-
lastech nedosycení. U dětí ve škole tento deficit
vnímáme ještě intenzivněji, proto jsme viděli
obrovskou příležitost k uspokojení jejich hladu
po společných akcích v obnovení krásné tradice
recitačních přehlídek.

Víme, že všechny děti rády vítězí, ale většina
z nich si ani neumí představit, jak těžké je vy-
hodnotit mezi skvělými výkony ten nejlepší. Vy-
stavili jsme je tedy výzvě, aby si ve třídě samy
zvolily zástupce, kteří je pak budou reprezen-
tovat na nesoutěžní celoškolní akci nazvané
„Přehlídka básníků“. Ve všech třídách proběhlo
třídní kolo a bylo jen na žácích, koho ze svých
řad na přehlídku vyšlou.
V pátek před jarními prázdninami jsme se pak
sešli v tělocvičně a trojice moderátorů z páté tří-

dy nám ty nejlepší z nejlepších představila. Bez
nervozity z hodnocení si účinkující mohli za své
úžasné výkony užít krásnou podporující atmosfé-
ru a potlesk publika. My všichni jsme si na oplát-
ku vychutnali básně, které nás rozesmály i dojaly.
Třešinkou na dortu pak pro všechny recitátory
byla malá pozornost z rukou organizačního
týmu čtvrťáků, bez které se žádný básník neo-
bejde… protože od přednesu je už jen malý krů-
ček k vlastní tvorbě.
Těšíme se zase za rok! Nikol Švecová

JAK ŘÍKÁ JEDEN ZNÁMÝ CITÁT: „LASKAVOST
JE JAKO SNÍH. VŠE, CO POKRYJE, ZKRÁSNÍ.“
(SRI CHINMOY)

I my ze školy jsmeměli jsme velikou potřebu být
laskaví a přispět ke zkrásnění světa. V před-
vánočním čase jsme se zamýšleli nad tím, vůči
komu laskavost projevit, komu pomoci, koho
obdarovat. Komu udělat lepší náladu a aspoň
o kousek zlepšit svět.
A protože by o Vánocích neměl nikdo zůstat ne-
obdarován, rozhodli jsme se radost darovat se-
niorům v Domově pod Vinnou horou v Hlučíně.
Oslovili jsme rodiče našich žáků a díky jejich
úžasné spolupráci a zapojení se nám velmi
rychle podařilo získat velké množství po-
třebných věcí a laskomin.
Pak už stačilo jen vše roztřídit, zabalit a připravit
k předání. Svou velkou měrou přispěli také žáci
5. až 8. třídy, kteří vyrobili vánoční přání pro kaž-
dou babičku a dědečka z Domova.
Aby naše darovaná radost nebyla „jen“ materi-
ální, podpořili tuto akci svou přítomností také
děti z předškolní třídy naší mateřské školy a čtvr-
ťáci, kteří se do Domova vypravili se svým
vánočním vystoupením osobně.
Účinkující děti vystoupily s hudebním progra-
mem, zazpívaly vánoční koledy a rozdaly senio-

Vánoce v Domově pod Vinnou horou
rům perníčky. Svou přítomností rozveselily
všechny přítomné seniory, vykouzlily úsměvy
na rtech a vnesly kouzelnou předvánoční atmo-
sféru. Za své vystoupení byli žáčci obdarováni vý-
borným slaďoučkým vánočním punčem.
Ve škole věříme, že přínos této akce nepociťovali
jen senioři a vedení Domova pod Vinnou horou,
ale také naši žáci, kteří se společně zapojili
do akce mající smysl.

Rovněž bychom touto cestou chtěli poděkovat
nejen vedení Domova, že jsme se mohli zapojit
do dobročinné akce, ale také našim žáčkům
za vystoupení a vytvoření přáníček. A především
všem ochotným rodičům, bez jejichž štědrosti
bychom nemohli předat tolik radosti, kolik
se nám podařilo do Domova pod Vinnou horou
přivézt. Všem Vám moc děkujeme!

Renata Krakovková, pedagog
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ANI JSME SE NENADÁLI A UŽ JSOU ZA NÁMI
PRVNÍ TŘI MĚSÍCE V ROCE 2023. ZAČALI JSME
UŽ 21. LEDNA NEJEN SPOLEČNÝM POSEZENÍM
V KLUBU, PLÁNOVÁNÍM AKCÍ NA PRVNÍ
PŮLROK, ALE I VELKOU OSLAVOU A UPŘÍMNOU
GRATULACÍ NAŠÍ ČLENCE PANÍ VĚRCE ZLOTÉ.

U příležitosti jejího životního jubilea jsme jí přáli
hlavně zdraví - protože to je to nej-
cennější, co člověk má, ale i pohodu
a stálý úsměv na tváři. Kromě dobrého
jídla a pití jsme si taky zasoutěžili
a za upřímného smíchu si zahráli hru
„Kočár“. Nevyhrál nikdo, ale zasmáli jsme
se všichni.
Dne 1. února jsme se stali účastníky vyprávění
známého českého mořeplavce pan Konkolské-
ho. Je neuvěřitelné, co všechno člověk dokáže,
když jde za svým snem. Být sám na moři - tehdy
ještě bez velkého vybavení (navigací apod.), sná-
šet nejen nepřízeň počasí, vysílení a pocit, že

Vykročení členů spolku do roku 2023

už se snad ani nevrátí zpět k rodině - je nepřed-
stavitelné.
Bohužel, jak je už u nás zvykem, úspěch se ne-
odpouští. I přesto, že se vždy hrdě hlásil k tomu,
že je Čech, byl odsouzen a až v roce 2011 rehabi-
litován.
Beseda se protáhla do pozdních večerních

hodin, protože otázek bylo hodně
a odpovědi vyčerpávající. Na závěr pan
Konkolski prohlásil: Aby ve státě i v rodi-
ně vše fungovalo, musí se najít společné
řešení - kompromis, ale toto slovo se bo-
hužel z dnešního vyjednávání vytratilo.
Další krásnou akcí byl muzikál Kouzelný
dopis, na kterém se podíleli hlavně žáci

a učitelé ZUŠ v Hlučíně. Důležitým článkem
ve vystoupení byla i naše členka paní Ilona Bar-
tusková. Pochvala patří všem účinkujícím,
jejichž výkony byly odměněny velkým aplausem.
Do života klubu patří i další společné akce. Tra-
diční cvičení jógy, procházky do přírody

a mnohdy i za sněhové nadílky výstup
na Pustevny, středeční plavání, individuální cvi-
čení v tělocvičně, účast na kvízovém večeru,
účast na sportovních akcích.
Na každou schůzi se snažíme připravovat i spor-
tovní nebo kulturní program. Naposledy jsme
měli klasickou tombolu. Byla spousta cen a smí-
chu. Je přece krásné, když vyhrajete bublin-
kovou koupel a dostanete fazole, nebo klíč
k novému vozidlu - žeton do nákupního vozíku.
Ale o tom to je. Scházíme se proto, abychom
se pobavili a starosti nechali chvilku stranou.
V březnu proběhlo odpoledne Vážná hudba ne-
vážně, kde jsme si za výkladu pana Ing. Holečka
poslechli nejkrásnější operní árie a melodie.
Dne 2. března jsme za krásného počasí podnikli
vycházku do přírody, kterou jsme spojili s vý-
bornou opékačkou v „Horákovic dolku“.
Máme připraveno spoustu dalších akcí - besedu
o čínské medicíně, plavbu po Atlantiku, jak
se žije mimo naši republiku, kolmo po Rakous-
ku, stavění májky + Den dětí apod. Budeme
se těšit i na Vaši účast.
Abychom to vše mohli podniknout, potřebuje-
me zdraví, a proto musíme znát pět nejlepších
doktorů na světě: sluneční světlo, ticho, pohyb,
důvěra a přátelé.
Za celý spolek Sousedé 55+ z. s. Píšť přeji
všech občanům požehnané prožití veliko-
nočních svátků. Lýdie Palovská

Snímky Lýdie Palovská a Ingrid Tvrdá
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NÁŠ SBOR ZAČAL ROK 2023 VALNOU HROMA-
DOU, KTERÁ SE USKUTEČNILA 14. LEDNA
V KULTURNÍM CENTRU OBCE PÍŠŤ. ZA ÚČASTI
PŘEDSTAVITELŮ OBCE - STAROSTY BC. DANIE-
LA FICHNY A ZÁSTUPCE STAROSTY PANA
STANISLAVA BARTUSKA - JSME ZHODNOTILI
ROK 2022, KTERÝ MŮŽEME OZNAČIT
ZA VELMI DOBRÝ. PLÁNY NA TENTO ROK
JSOU OPĚT VELKÉ A DOUFÁME, ŽE SE NÁM
PODAŘÍ VŠECHNO NAPLNIT.

V měsíci únoru proběhla soutěž ,,Požární ochra-
na očima dětí a mládeže“, které se zúčastnila
naše základní škola v Píšti. Nejlepší práce byly
vyhodnoceny a zaslány do okresního kola.
Dne 24. února se uskutečnila v Píšti valná hro-
mada 12. okrsku. Zhodnotili jsme spolupráci
mezi našimi sbory SDH Píšť, SDH Závada, SDH
Bohuslavice a SDH Dolní Benešov. Náš okrsek
patří, co se týče plnění svých povinností, mezi
nejlepší v okrese Opava.
Dne 7. května proběhne mše svatá za našeho
patrona Svatého Floriána v místním kostele.
Dne 13. května proběhne v areálu Hasičské
zbrojnice 1. soutěžní kolo v požárním sportu
12. okrsku.

JEDNOTKA SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ
V PÍŠTI ZDRAVÍ NAŠE SPOLUOBČANY.
DOVOLTE NÁM REFEROVAT O AKTUÁLNÍM
DĚNÍ Z POSLEDNÍCH MĚSÍCŮ, TÝKAJÍCÍM
SE NAŠÍ ČINNOSTI.

V loňském roce jsme vyjeli ke 35 událostem,
k nimž jsme byli povoláni v součinnosti s IBC Os-
trava na základě telefonátů občanů na číslo 150.
V letošním roce zatím máme k datu uzávěrky
tohoto zpravodaje tři výjezdy, a to na dva spadlé
stromy přes silnici a na jeden požár sklepních

Jednotka SDH Píšť v akci

Dne 19. května se uskuteční Velká noční soutěž
v rámci NHHL v areálu naší hasičské zbrojnice.
Budeme rádi, když si uděláte čas a přijdete nás
na tyto akce podpořit.

prostor. Ten byl velitelem zásahu přehodnocen
na odstranění nebezpečných stavů, neboť ne-
došlo k zahoření a žádným škodám na majetku.
Dva zásahové vozy, o které se starají naši strojní-
ci, už máme po technické kontrole na STK.
Rovněž nás čekají různá školení - jak velitelů, tak
strojníků na hasičských stanicích.
Zároveň touto cestou chceme apelovat na naše

ŽIVOTNÍ JUBILEUM
KARLA PLAČKA

Náš dlouholetý člen Sboru dobrovolných v hasi-
čů v Píšti pan Karel Plaček oslavil 10. ledna život-
ní jubileum 70 let. Karle, přejeme Ti všechno
nejlepší, hodně štěstí, pohody, elánu a hlavně
pevné zdraví do dalších let. Děkujeme za to,
co jsi pro dobrovolné hasiče udělal a co ještě
uděláš. Všechno nejlepší přejí hasiči z Píště.

DOTACE Z OBCE
AMORAVSKOSLEZSKÉHO KRAJE

V loňském roce jsme čerpali obecní dotace
na podporu činnosti místních spolků a or-
ganizací pro rok 2022. Celková částka, kterou
jsme obdrželi, byla 100.000 Kč. Tyto peníze byly
použity na sportovní činnost soutěžních druž-
stev, dokoupení výstroje, výzbroje a pro hladký
chod našeho sboru.
Další dotace byla z Moravskoslezského kraje.
Z dotačního programu na podporu sboru
dobrovolných hasičů v roce 2022 jsme obdrželi
částku 80.000 Kč. Tyto peníze byly použity k za-
koupení nového sportovního stroje PS 12. Tímto
děkujeme jak Obci Píšť, tak MSK za poskytnuté
dotace. Arnošt Lasák, starosta SDH Píšť

spoluobčany, kteří mají zájem o hasičskou
činnost a vstup do naší jednotky. Můžete se ob-
rátit na kteréhokoliv našeho člena, případně za-
volat na telefonní číslo 777 222 368. Budeme
rádi, pokud rozšíříte náš tým a vykonáváním této
dobrovolné záslužné činnosti pomůžete nejen
naší obci, ale všem, kteří nás potřebují.

Josef Habura, velitel JSDH

Sbor dobrovolných hasičů Píšť informuje
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BLÍŽILY SE VELIKONOCE, A PROTO JSME
V NEDĚLI 26. BŘEZNA USPOŘÁDALI
VELIKONOČNĚ-JARNÍ VÝSTAVU.

Vyzdobili jsme chatu i její okolí a pozvali prodej-
ce se zbožím vhodným pro tuto příležitost. Ná-
vštěvníci si takmohli nakoupit spoustu krásných
dekorací a doplňků vyrobených z textilu, drátků,
přírodního dřeva, keramiky a dalších materiálů.
Nechyběly ani různobarevné kraslice zdobené
voskem, drátkem či háčkovanou krajkou. V na-
bídce byly i velikonočně nazdobené perníčky,
cukroví a také velký výběr koření pro velikonoční
i celoroční pečení a vaření.
Pro potěchu oka nám paní Magda Smolková za-
půjčila košíček plný vajíček různých velikostí (ty
největší snesla pštrosice Elvíra), které paní Mag-
da sama nazdobila.
A protože víme, že naši malí návštěvníčci rádi
tvoří, připravili jsme pro ně opět dílničku, ve kte-
ré si mohli vytvořit velikonoční zajíčky.
A jelikož po práci a nákupu vytráví, bylo pro
všechny nachystáno malé občerstvení v podobě
doma napečených dobrot.
Letošní výstavu navštívilo přibližně 180 ná-
vštěvníků. Děkujeme všem, kteří přišli, a těšíme
se na ně na naší další akci.

Dagmar Horáčková, ZO ČZS Píšť

Vydařená Velikonoční výstava

Snímky Magda Smolková
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OTEVŘENÝ PŘEBOR
ZŠ PÍŠŤ V RAPID ŠACHU

Po covidové přestávce se loni 9. prosince usku-
tečnil v pořadí již 8. ročník turnaje v rapid šachu
o titul přeborníka ZŠ Píšť. Při neúčasti žáků
z polské družební školy se pořadatelé rozhodli
turnaj otevřít i pro žáky okolních škol. Na startu
se tak prezentovalo celkem 23 mladých hráčů,
z nichž šest jich přijelo ze ZŠ v Bohuslavicích
a tři ze ZŠ Dolní Benešov. Z celkového počtu
hráčů jsme zaregistrovali rovněž tři dívky.
Turnaj byl vypsán ve dvou kategoriích, a to I. ka-
tegorie 1. až 5. třída a II. kategorie 6. až 9. třída.
Hrálo se v jedné skupině na sedm kol a hrací
tempo bylo stanoveno na 2x15 minut na partii.
Ceny do turnaje věnoval Šachový klub Píšť,
spolupořadatel turnaje.
Celý turnaj slavnostně zahájili ředitel školy Lukáš
Hrubý a starosta obce Píšť Daniel Fichna, který
v krátkém úvodním projevu povzbudil všechny
mladé účastníky a zároveň zavzpomínal na svá
žákovská léta, kdy býval rovněž aktivním šachis-
tou.
Kontrolu nad celým turnajem pak převzal David
Šimon (TJ Slovan Havířov), který je dlouholetým
zkušeným a ostříleným šachovým rozhodčím.
Všechny drobné incidenty a rozepře mezi hráči
dokázal vyřešit vždy s naprostým přehledem.
Boje na šachovnicích probíhaly totiž velmi emo-
tivně a nikdo nikomu nedal nic zadarmo.
Již před zahájením turnaje bylo jasné, že cenu
pro nejmladšího účastníka si odnese Jakub
Halfar. Jakub vybojoval ze sedmi partií celkem
dva body, ve své kategorii skončil na 11. místě
a celkově obsadil 22. příčku.
Cenu pro nejlepší žákyni vybojovala Tereza
Patrycja Jeziorská. Tereza s celkovým skóre
3 1⁄2bodu ve své II. kategorii skončila šestá a cel-
kově pak desátá. Kategorii žáků 1. až 5. tříd vyhrál
se šesti body Daniel Doleží z Dolního Benešova,
celkové se umístil druhý. Na 2. místě v této ka-
tegorii skončil Matouš Babík rovněž z Dolního
Benešova. S celkovým ziskem pěti bodů mu

patří i absolutní 4. místo. A konečně 3. příčku
v této kategorii vybojoval domácí hráč Miroslav
Šak se ziskem 4 ½ bodu (celkově pátý).
Kategorii starších žáků a celý turnaj opanoval
Matyáš Plaček, a to suverénním ziskem sedmi
bodů. Kromě poháru pro vítěze si tak odnesl
i cenu pro nejlepšího hráče ZŠ Píšť. Na 2. místě
v této kategorii pak skončil Nicolas Janík s pěti
body (celkově třetí) a na 3. příčce se umístil
Richard Kubík ze ZŠ Bohuslavice s celkovým
ziskem 4 ½ bodu (celkově šestý).
Turnaj všichni zainteresovaní hodnotí jako velmi
zdařilý. Chceme i nadále udržovat zájem o krá-
lovskou hru mezi žáky a pokračovat v tradici
pořádání tohoto turnaje. Příští ročník je tak
předběžně naplánován na pátek 8. prosince
2023.

ŠACHOVÝ KROUŽEK
PŘI ZŠ ZAHÁJIL ČINNOST

S novým školním rokem zahájil loni v září svoji
činnost také šachový kroužek při ZŠ Píšť. Garan-
ci za kroužek převzal rovněž Šachový klub Píšť

a jeho vedení se osobně ujal předseda klubu
pan Josef Kotula. Počet členů kroužku se po-
hybuje mezi pěti až sedmi.
První opravdový šachový střet zažili někteří jeho
členové právě na výše zmiňovaném školním
šachovém turnaji. Podrobnější informaci
a reportáž o činnosti kroužku a pokrocích jeho
členů v umění šachové hry během tohoto
školního roku přineseme v příštím čísle zpra-
vodaje.

MEZINÁRODNÍ MISTR
KLÍMA PŘIJEDE POPÁTÉ!

Ano, letos již popáté zavítá do Píště Simultánní
tour šachového festivalu Ostravský koník v čele
s hlavním aktérem, Mezinárodním mistrem
Lukášem Klímou. Ten je s ratingem ELO 2337
aktuálně 86. hráčem českého TOP žebříčku a 14.
hráčem TOP žebříčku Moravskoslezského kraje.
Simultánní hra se letos uskuteční v pátek
14. dubna 2023 od 17 hodin v prostorách restau-
race Sport Club Victoria. Zveme tímto všechny
k účasti, a to i aktivní! Zbyněk Kožušník

zprávy ze Šachového klubu Píšť

Snímky Zbyněk Kožušník a Magda Smolková
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ZÁVODNÍCI NAPOHODU! BIKE TEAMU PÍŠŤ
NEZAHÁLELI ANI V ZIMNÍCH MĚSÍCÍCH.
VYSOKÉ DÁVKY OBJEMOVÉHO TRÉNINKU
NA NOVOU CYKLISTICKOU SEZONU SI ČÁST
TÝMU ZPŘÍJEMNILA SOUSTŘEDĚNÍM
NA MALLORCE, VÍTANÝM ZPESTŘENÍM BYLY
TAKÉ TRADIČNÍ ZIMNÍ BĚHY. NYNÍ SE UŽ PLNĚ
SOUSTŘEDÍME NA START MTB SEZONY.

Poslední bedna roku
Jednou z posledních šancí zabojovat o stupně
vítězů v kalendářním roce 2022 byl Vánoční běh
Hlučínem na 4 km. Bezezbytku ji využila Míša
Tokarčíková, která do cíle doběhla jako třetí
žena a zaokrouhlila počet týmových medailí
v sezoně 2022 na rovných 80.

Tři, dva, jedna…
absolutní výhra

Zima je časem terénních běhů a v nich se letos
dařilo Timmymu Janečkovi. Po třetím místě ab-
solutně v Kobeřicích (9,4 km) si ještě o jednu
příčku polepšil v Zimním běhu Hlučínem
(10,5 km), kde vyhrál svou kategorii a celkově
doběhl druhý.
Pak už to vyšlo nejen v kategorii - Timmy ovládl
s více než půlminutovým náskokem Zimní
šestku v Kravařích a dočkal se tak svého prvního
běžeckého triumfu v celkovém pořadí. Gra-
tulujeme!

První bajkové
stupně vítězů

V těchto dnech se naplno rozjíždí nová sezona
horských kol. Prvním závodem na severní Mo-
ravě a ve Slezsku byl koncem března úvodní díl
Ostravské MTB ligy, které se na technicky
náročné XC trati na Landeku pravidelně účastní
Tomáš Kašný. Jeho výkon i letos stačil na stupně
vítězů, v kategorii Muži 35 - 44 let dojel druhý.

Zasněžená Mallorka
Tréninkový kemp na Mallorce přinesl pětici na-
šich členů na přelomu února a března oče-
kávaný počet kilometrů a nastoupaných
výškových metrů, i když počasí jsme letos úplně
nevychytali. Sněhová bouře v horách a déšť
na pobřeží nás naštěstí přibrzdily jen na dva
dny, jinak jsme tréninkové plány splnili.

Tomáš Svoboda

NAPOHODU! bike team Píšť informuje
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V TOMTO JARNÍM ČÍSLE ZPRAVODAJE SE BU-
DEME VĚNOVAT HLAVNĚ NAŠÍ MLADÉ GENE-
RACI FLORBALISTŮ A VÝSLEDKŮM KLUBU.

Od sezony 2016/2017 za nás nastupovali mladí
hráči. Byli to Jiří Plaček, Matěj Habura, Lukáš
Svoboda, Jakub Konečný, Matěj Lasák, Tomáš
Harazim, Matěj Šintler, Kristýna Kupcová a Mar-
tin Trombík. Po dalších třech letech přibyli Pavel
Jeziorski a navrátilec Adam Janoš, který nastu-
poval ještě kdysi v dětských letech.
V této sezoně si první starty za náš klub připsali
nováčci Patrik Krakovka, Matouš Obrusník, Karel
Moric a Lukáš Harazim, kteří již nějakou dobu
chodí s námi na tréninky a v každém zápase
předvádějí stále lepší výkony.
Sezona 2019/2020 byla poznamenána pande-
mií covid-19, stihli jsme odehrát kompletní zá-
kladní část a také čtvrtfinálové zápasy o postup
s Hlučínem. V prvním zápase jsme prohráli 11:12
po samostatných nájezdech, ve druhém nás
soupeř porazil 14:9. Další ligový program však byl
poté zrušen. Ročník 2020/2021 se prakticky ne-
odehrál kvůli covidu vůbec.
Naši mladí hráči nám dělají velkou radost. Tým
táhnou především Jirka Plaček s Matějem
Haburou, kteří se pravidelně umisťují
na předních příčkách kanadského bodování
ligy. V minulém ročníku utrpělo mužstvo Opavy
s naším týmem debakl 1:17. Všichni naši hráči
v tomto zápase dokázali bodovat, řádili pře-
devším Jirka Plaček (6 branek + 3 asistence)
a Kristýna Kupcová (2 branky + 4 asistence).
V zápase s Ostravou - Zábřehem byl střelecky při
chuti Pavel Jeziorski, který soupeře sestřelil čtyř-
mi góly. V průběhu utkání se pak ještě blýskl
Matěj Habura, který se fantastickou kličkou
zbavil obránce a pak nechytatelně zavěsil
do víka soupeřovy brány. Ostravu - Zábřeh jsme
porazili po skvělém výkonu 9:4.
Po základní části se náš tým umístil na 6. příčce.
Ve čtvrtfinále čekal skvělý soupeř - pozdější mi-
stři z Šilheřovic. V prvním zápase jsme bohužel
prohráli 2:9 a v odvetném utkání také vysokým

Ministranti postoupili do play-off

poměrem 4:11. Naše mužstvo opět vypadlo
ve čtvrtfinále.
Právě probíhající sezona se pro nás zatím vyvíjí
dobře. Po základní části jsme pátí z celkového
počtu devíti týmů. Do závěrečného turnaje play-
off náš tým postoupil z posledního možného
místa. V prvním kole jsme prohráli i přes vstře-
lený hattrick Matěje Lasáka po vyrovnaném sou-
boji s Hlučínem 5:8 a v dalším střetnutí naše
mužstvo porazilo po parádním výkonu Hať 7:2,
když Kája Moric zaznamenal dvě branky a dvě
přihrávky. Do konce tohoto ročníku nám zbývalo
v čase uzávěrky tohoto zpravodaje odehrát ještě
šest zápasů a potřebujeme nasbírat co nejvyšší
počet bodů.
V červenci minulého roku jsme se poprvé zú-
častnili populárního florbalového turnaje trojic
pod širým nebem v Píšti - Open Air Cupu. V naší
skupině jsme skončili poslední, ale to vůbec ne-
vadí. Byla to zajímavá zkušenost, zahrát si proti
ligovým hráčům. Petr Neminář

Výsledky ministrantské ligy:

Píšť - Ludgeřovice 5:10, Píšť - Hněvošice 17:2,
Píšť - Šilheřovice 6:12, Píšť - Hlučín 4:10, Píšť -
Opava 6:4, Píšť - Hlučín „B“ 10:1, Píšť - Hať 8:7
po samostatných nájezdech, Píšť - Ludge-
řovice „B“ 12:5.
Více informací naleznete na webových
stránkách Ministrantské florbalové ligy:
www.mfbl.cz.
Chtěli bychom také pozvat žáky 5. až 9. tříd
ZŠ Píšť na florbalový turnaj, který se bude
konat v květnu nebo v červnu 2023 v areálu
tělocvičny. Žáci budou o turnaji s před-
stihem informováni.

TABULKA TÝMŮ

1. Hlučín 8 7 0 1 0 86:26 22
2. Ludgeřovice 8 6 1 0 1 89:29 20
3. Hať 8 5 1 1 1 64:37 18
4. Šilheřovice 8 5 0 1 2 70:41 16
5. Píšť 8 4 1 0 3 68:51 14
6. Ludgeřovice "B" 8 3 0 0 5 31:65 9
7. Opava 8 2 0 0 6 32:63 6
8. Hlučín "B" 8 1 0 0 7 33:73 3
9. Hněvošice 8 0 0 0 8 18:106 0



ZPRAVODAJ

38

sport

1. VÁNOČNÍ TURNAJ V ŠIPKÁCH JSME V PÍŠTI
ZORGANIZOVALI 28. PROSINCE 2022. KONAL
SE V MÍSTNÍM KULTURNÍM CENTRU OBCE
PÍŠŤ.

Jsme rádi za velký zájem o účast, kdy jsme z or-
ganizačních důvodůmuseli omezit počet hráčů
na prvních třicet přihlášených. Tito hráči byli
rozlosováni do pěti skupin. V rámci skupiny měl

V HOSPŮDCE NA HŘIŠTI PROBĚHL 10. ÚNORA
JUBILEJNÍ 10. ROČNÍK TURNAJE V ŠIPKÁCH.
TOHOTO UŽ TRADIČNÍHO KLÁNÍ
SE ZÚČASTNILO DVACET HRÁČŮ, COŽ BYLA
MAXIMÁLNÍ MOŽNÁ KAPACITA.

Po velmi vyrovnaných bojích ve čtyřech zá-
kladních skupinách postoupilo šestnáct hráčů
do závěrečných vyřazovacích zápasů, ve kterých
se projevila vyrovnanost všech účastníků. O vítěz-
ství většinou rozhodovala až třetí rozhodující hra.
Hodinu před půlnocí poznal tento turnaj svého
vítěze. Stal se jím Petr Halfar, když v nádherném
finále porazil Patrika Morice. V duelu o bronz ob-
hájil po velkém boji bednu Petr Blokeš před Do-
minikem Točoňem.
Děkujeme všem pořadatelům, hlavně osa-
zenstvu z Hospůdky na hřišti, za organizační
a materiální zabezpečení, jehož součástí bylo
tradičně výborné a bohaté pohoštění a krásné
ceny. Budeme se těšit na příští rok, kdy načneme
druhou desítku tohoto populárního turnaje.

Daniel Šebestík

Vánoční turnaj šipkařů

Jubilejní ročník pro Petra Halfara

každý možnost odehrát pět zápasů. Z prvního
kola postupovali do dalšího tři nejlepší z každé
skupiny.
Ani ti, co nepostoupili, neodešli s prázdnou - byli
oceněni medailí a drobnými věcnými dary
za účast. A tak se postupovalo do dalších kol
turnaje, ze kterých se pak rekrutovali ti nejlepší.
Turnaj gradoval a měli jsme možnost sledovat
velice kvalitní napínavé zápasy.

O páté místo se utkali Dan Holuša a Petr Foldy-
na. Tento zápas dopadl lépe pro Dana Holušu.
Pak následovalo „malé finále“ o třetí místo mezi
Milanem Dihelem a Filipem Grabicou.
Úspěšnější byl druhý jmenovaný.
Následovalo opravdové finále, ve kterém se roz-
hodovalo o prvním vítězi 1. Vánočního turnaje.
Do tohoto zápasu se probojoval Lukáš Dihel
a náš člen šipkařského klubu Kamil Obrusník.
Nebyl to jednoduchý zápas ani pro jednoho zú-
častněného. Lze konstatovat, že šlo o souboj
generací. V tom spatřujeme krásu našeho spor-
tu: umožnuje různým generacím zasoutěžit
si spolu. Nakonec byl tím nejúspěšnějším Kamil
Obrusník.
Ti nejlepší na stupních vítězů byli oceněni pohá-
ry i finančními dary. Pro všechny zúčastněné
hráče i hosty bylo zajištěno jídlo a občerstvení.
Pro velký ohlas a zájem místních hráčů a hostů
bychom rádi uspořádali turnaj také v letošním
roce. Věříme, že se tak stane, a že si turnaj vybu-
duje tradici.
Rádi bychom touto cestou také poděkovali
všem sponzorům za finanční podporu.

Členové klubu ŠIPKA Píšť
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VÁŽENÍ ČLENOVÉ, FANOUŠCI A PŘÁTELÉ
FOTBALU, NÁŠ FOTBALOVÝ KLUB BYL VELMI
AKTIVNÍ TAKÉ V ZIMNÍCH MĚSÍCÍCH, KDY
JEDNOTLIVÁ MUŽSTVA TRÉNUJÍ V RÁMCI
ZIMNÍ PŘÍPRAVY A CHYSTAJÍ SE NA JARNÍ
ČÁST SEZONY.

Po velmi vydařené podzimní části soutěže jsou
naše cíle a očekávání velmi vysoká. Velkým
úspěchem, který nás myslím všechny velmi po-
těšil, je nejen první místo našich mužů v 1. B tří-
dě, ale také existence dorosteneckého družstva,
které vzniklo spojením s Bohuslavicemi a bě-
hem zimní přestávky přezimovalo na krásném
třetím místě.
V měsíci březnu proběhla výroční schůze
a uspořádali jsme náš tradiční sportovně-
valentýnský ples.

VÝROČNÍ SCHŮZE
V pátek 17. února proběhla výroční schůze

VÝROČNÍ SCHŮZE A PLES SLAVIE

TJ Slavia Píšť. V úvodu jsme přivítali všechny čle-
ny, hráče a hosty naší TJ a minutou ticha jsme
uctili zemřelé členy, kteří nás v minulém roce
opustili.
Předseda klubu Karel Moric zhodnotil rok 2022
především po stránce sportovní a kulturní.
Na něj navázal místopředseda klubu Ondřej
Zug, který shrnul renovace a opravy v areálu,
a také práce, které nás v letošním roce čekají.
Následoval Daniel Šebestík, který přítomné obe-
známil s ekonomickou situací klubu. Poté Milan
Hudeczek přednesl svou zprávu za kontrolní
komisi.
Dále následovaly zprávy trenérů jednotlivých
družstev a jejich hodnocení minulého roku
po soutěžní stránce. Závěrem proběhlo tradiční
vyhlášení nejlepších fotbalistů naší mládeže.
Naše týmy budou během jarní části soutěže
pracovat v tomto složení:
Muži: trenér Petr Žižka, vedoucí mužstva Milan
Hudeczek.

Dorost: Michal Škrob, Vojtěch Vymyslický.
Žáci:Martin Habura, Radek Polomský.
Mini-žáci: Petr Liška, Martin Lasák, Jan
Lampart.
Celá naše mládež je pro nás nejdůležitějším zá-
kladním kamenem, na kterém musíme stavět
a který chceme výrazně podporovat.

PLES
Fotbalový klub Slavia Píšť uspořádal v sobotu
18. února tradiční sportovně-valentýnský ples.
Nabídl bohatý program včetně hudebního do-
provodu Leo Malchárka se synem.
Pro všechny návštěvníky plesu byla připrave-
na velmi bohatá tombola s množstvím
hodnotných cen. Celkově se večer vydařil
a všichni účastníci plesu se bavili až do pozd-
ních nočních (ranních) hodin.
Také v letošním roce budeme pro naše občany
mimo mistrovská utkání organizovat mnohé
další kulturní akce - tou nejbližší jsou tradiční
„Pivní slavnosti“.
Závěremmi dovolte poděkovat všem, kteří se ja-
kýmkoliv způsobem podílejí na fungování naše-
ho klubu, a také vedení obce Píšť za podporu,
kterou nám poskytuje. Karel Moric, předseda TJ
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S BLÍŽÍCÍM SE STARTEM FOTBALOVÉ I. B TŘÍDY
SE NÁŠ TÝM MUŽŮ ZAČAL PŘIPRAVOVAT
NA JARNÍ ČÁST SOUTĚŽE. JIŽ 31. LEDNA
ZAČALA ZIMNÍ PŘÍPRAVA, PRO HRÁČE TAK
VELMI NEOBLÍBENÉ NABÍRÁNÍ FYZICKÉ
KONDICE.

První část byla zaměřena na objemový trénink.
Pod vedením trenéra Petra Žižky, který zvolil
správný poměr intervalového, silového a vytrva-
lostního tréninku, tepové frekvence
a doby regenerace, jsme tyto tréninky
absolvovali ve velkém počtu.
Jeho tréninky jsou náročné, ale
kvalitní a dobře připravené. Všich-
ni hráči jsou si vědomi, že z této
zimní přípravy budou čerpat celou
jarní sezonu.
Po objemovém nabírání kondice přišly
na řadu kratší a intenzivnější tréninky. Po-
stupně pak trenér zapojil do přípravy práci
s míčem. Abychom si zvykali na velkou hrací

plochu, využívali jsme umělou trávu v Hlučíně.
Vrcholem zimní přípravy bylo tradiční únorové
soustředění v nám dobře známém prostředí
v Bystřici nad Olší. Tento sportovní areál jsme
navštívili již vícekrát a plně vyhovuje našim po-
třebám. Je zde k dispozici velká hala, posilovna,
venkovní hřiště s umělou trávou a atletickým
oválem. Pro regeneraci slouží bazén a sauna.
Trenér pro hráče připravil pravidelný třífázový
trénink. Dopoledne jsme absolvovali běhy, které

byly vrcholem kondiční přípravy. Jednalo
se o intervalové intenzivní sprinty

na krátkou vzdálenost. Odpolední
tréninky byly zaměřeny na práci
s míčem a v podvečer se střídala
posilovna s regenerací v sauně
či bazénu.

V sobotu jsme v rámci soustředění
sehráli přípravný zápas na umělé trávě

proti Jablunkovu, který hraje o třídu výše (I. A tří-
da). Zápas jsme od začátku měli pod kontrolou
a díky dvěma brankámMatěje Habury a Martina

Šece jsme vedli 2:0. Následně zvýšil ve 24. minu-
tě opět Martin Šec na 3:0. Jablunkov ještě stihl
snížit na poločasových 3:1. Ve druhém poločase
trenér sestavu prostřídal, ale hru jsme měli pod
kontrolou. Vítězství ještě pojistil brankou Lukáš
Svoboda. Utkání tak skončilo naší výhrou 4:1.
Večer následoval turnaj v bowlingu a závěrečné
zhodnocení celé zimní přípravy. Za celý tým
bych chtěl poděkovat vedení TJ Slavia Píšť
za podporu při financování soustředění. Děkuji
také všem hráčům za zodpovědný přístup
k zimní přípravě a jmenovitě pak trenérovi
Petrovi Žižkovi za důkladné přípravy trénin-
kových jednotek, vedoucímu mužstva Milanovi
Hudeczkovi za pomoc při organizaci soustře-
dění. Děkuji také Tomášovi Blahutovi za masá-
že na soustředění, po kterých nás vždy únava
opustila. Věříme, že tato zimní příprava bude
základem pro náš jediný cíl, a to je postup
do I. A třídy.
Budeme se těšit na Vaši diváckou podporu
při mistrovských zápasech! Petr Liška

ZIMNÍ PŘÍPRAVA TJ SLAVIA
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měřili na práci s balonem a posilovací cvičení.
V sobotu naše hráče čekal výběh na přehradu
Kružberk. Trasa měřila čtrnáct kilometrů a vedla
skoro pořád do kopce. Všichni to ale zvládli.
Michal Škrob, hl. trenér dorostu Bohuslavice - Píšť

Soustředění se zúčastnilo patnáct dorostenců.
Naším cílem bylo především zaměření na kon-
diční přípravu. Kluci zvládli naběhat za čtyři dny
přes čtyřicet kilometrů.
V odpoledním tréninku jsme se prozměnu za-

Datum Domácí Hosté Datum Domácí Hosté
25.3.2023 15:00 Záblatí Slavia Píšť

1.4.2023 14:00 Ostrava-Jih Slavia Píšť
8.4.2023 15:30 Darkovice Slavia Píšť 8.4.2023 15:30 Píšť-Bohuslavice Hať

16.4.2023 16:00 Slavia Píšť Hrabová 16.4.2023 13:45 Štěpánkovice Bohuslavice-Píšť
22.4.2023 16:00 Slavoj Rychvald Slavia Píšť 22.4.2023 16:00 Bohuslavice-Píšť Hraden n/M
30.4.2023 16:00 Slavia Píšť Šilheřovice 29.4.2023 16:00 Komárov Bohuslavice-Píšť

7.5.2023 16:00 Bohuslavice Slavia Píšť 6.5.2023 16:00 Píšť-Bohuslavice Chvalíkovice
14.5.2023 16:30 Slavia Píšť Svinov 13.5.2023 16:30 Oldřišov Bohuslavice-Píšť
20.5.2023 16:00 Třebovice Slavia Píšť 20.5.2023 10:30 Háj ve Slezku Bohuslavice-Píšť
27.5.2023 17:00 Slavia Píšť Hať 27.5.2023 14:30 Píšť-Bohuslavice Bolatice/Chuchelná

3.6.2023 17:00 Velká Polom Slavia Píšť 3.6.2023 16:00 Bohuslavice-Píšť Strahovice
11.6.2023 17:00 Slavia Píšť MFK Vítkovice B
17.6.2023 17:00 Hlubina B Slavia Píšť

Datum Domácí Hosté Datum Domácí Hosté
7.4.2023 16:00 Darkovice Slavia Píšť 7.4.2023 16:00 Strahovice Slavia Píšť

15.4.2023 10:00 Slavia Píšť Vřesina 17.4.2023 16:30 Slavia Píšť Šilheřovice
22.4.2023 10:00 Slavia Píšť Oldřišov 20.4.2023 16:30 Bohuslavice Slavia Píšť

2.5.2023 16:30 Služovice/Hněvošice Slavia Píšť 1.5.2023 16:30 Slavia Píšť Kozmice
5.5.2023 17:00 Chuchelná Slavia Píšť 6.5.2023 13:30 Hať Slavia Píšť

14.5.2023 12:45 Vřesina Slavia Píšť 15.5.2023 17:00 Slavia Píšť Hlučín
20.5.2023 10:00 Slavia Píšť Darkovice 22.5.2023 17:00 Slavia Píšť Darkovice
28.5.2023 15:00 Oldřišov Slavia Píšť 7.6.2023 17:00 Chuchelná Slavia Píšť

3.6.2023 10:00 Slavia Píšť Služovice/Hněvošice
10.6.2023 10:00 Slavia Píšť Chuchelná

ROZLOSOVÁNÍ FOTBALOVÉHO JARA 2023
MUŽI DOROST

MLADŠÍ ŽÁCI STARŠÍ PŘÍPRAVKA

SPOLEČNĚ S MUŽI SK BOHUSLAVICE SE NAŠI
FOTBALOVÍ DOROSTENCI VYDALI 23. ÚNORA
NA ČTYŘDENNÍ SOUSTŘEDĚNÍ DO REKREA-
ČNÍHO AREÁLU BÍLÁ HOLUBICE KOUSEK
OD JANSKÝCH LÁZNÍ.

Dorostenci zapracovali na kondici

Horní řada zleva: Michal Škrob (hlavní trenér), Adam Janoš, Sebastian Kupčik, Ši-
monDudek, Jan Theuer, Pavel Jeziorski, Dominik Křepelka, Matěj Vitásek, JanMaško.
Dolní řada zleva: Daniel Buhla (trenér A-týmu Bohuslavice), Václav Lorek, Tomáš
Polomský, Jakub Krajíček, Tomáš Kučera, Karel Moric, Jakub Vitásek, Jan Duchoň.

2:1
1:4
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ŽIVOTNÍ JUBILEA

V prvních měsících roku 2023 oslavili svá
významná životní jubilea - 80, 85 a více let
věku - tito jubilanti z řad našich spolu-
občanů:

LEDEN
Helmut TWRDÝ 80 let
Jiřinka HRUBÁ 91 let

ÚNOR
Erna KŘIKALOVÁ 80 let
Marie ONDRUŠOVÁ 85 let
Anna PAVLÍNSKÁ 85 let

BŘEZEN
Helga ŠAMÁRKOVÁ 85 let
Anna NEMINÁŘOVÁ 88 let
Františka STACHOVÁ 89 let
Hedvika LIŠKOVÁ 95 let

Všem jubilantům přejeme hlavně pevné
zdraví, hojnost Božího požehnání a osob-
ní i rodinnou pohodu. Kristina Bialasová

OPUSTILI NÁS

V posledních dnech loňského roku nás
navždy opustili tito spoluobčané:

Hedvika Blokešová
Oto Návrat
Jiří Viktorin
Gertruda Fojtíková

Na začátku letošního roku jsme se
naposledy rozloučili s těmito spolu-
občany:

Gertruda Šebestíková
Albach Kneifel
Elfrida Prengelová (zemřela jako nej-
starší občanka obce ve věku 97 let)
Gerda Nawrathová
Hildegarda Slottá
Jozef Kerul
Josef Fojtík

ANNA PAVLINSKÁ, 85 LET

ANNA NEMINÁŘOVÁ, 88 LET

HUBERT PĚCHÁČEK, 85 LET (PROSINEC)

HEDVIKA LIŠKOVÁ, 95 LET

ERNA KŘIKALOVÁ, 80 LET MARIE ONDRUŠOVÁ, 85 LET

VÝROČÍ SŇATKU
Společný slib věrnosti a první manželské
políbení si v únoru letošního roku přip-
omněli manželé Rudolf a Marie Pustel-
níkovi - oslavili 50 let společného života
neboli zlatou svatbu.
Stejné výročí - zlatou svatbu - v březnu
společně oslavili Pavel a Šárka Foldynovi.

společenská kronika
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